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U nas
przeczytasz:

Mammografi a na koszt miastaTrzy śmiertelne ofi ary pożarów

Artystyczne Kramnice

Płocka do remontu

7 marca w gabinecie 

na kołach 
przeprowadzonych 
zostanie 70 

bezpłatnych badań 
mammografi cznych 
w ramach miejskiej 
akcji profi laktycznej 
adresowanej do pań, 
które nie kwalifi kują 
się na darmową 
mammografi ę NFZ. 
Koszt badań pokryje 
Urząd Miasta

Z raportu o stanie 
bezpieczeństwa 
pożarowego 
w powiecie 

sochaczewskim 
w minionym roku 
wynika m.in. że 
w 2020 roku w 
ponad 500 poża-
rach zginęły trzy 
osoby. Nasi stra-
żacy wyjeżdżali do 
interwencji średnio 
5 razy dziennie

Strona 10Strona 7

Jeszcze w tym roku w trójkącie między ulicami Chełmońskiego, Rolniczą a Stacją   Uzdatniania   Wody (SUW) 
przy ul. Płockiej ułożony zostanie ponad kilometr kanalizacji deszczowej, powstanie kilkanaście studni i wpustów 
deszczowych. Na końcu sieci znajdzie się szczelny zbiornik retencyjny o pojemności 334 metrów sześciennych. 
Zgromadzony zapas wody w suche dni pomoże w utrzymaniu zieleni miejskiej. Strona 4
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POŻEGNANIE

KONDOLENCJE OGŁOSZENIE

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, 
baza w Sochaczewie 
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81, 
46 863-14-82

13 lutego zmarła radna Rady Miejskiej 
VIII kadencji, 

uznana pedagog i wychowawca, 
była dyrektor Szkoły Podstawowej nr 7

i Zespołu Szkół w Chodakowie

Teresa Lutyńska
Rodzinie i bliskim przekazujemy 

wyrazy duchowego wsparcia 
w tych wyjątkowo bolesnych chwilach

OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA SOCHACZEW
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tekst jednolity w Dz.U. 

z 2020 r. poz. 283 z późniejszymi zmianami) zawiadamiam o przyjęciu uchwałą nr XX/216/21 Rady Miejskiej w Sochaczewie 
z dnia 10 lutego 2021 roku zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew 
obejmującej obszar działek nr ewid. 1909/26 i 1909/27 położonych przy ul. Olimpijskiej, o powierzchni ok. 3,5 ha, z terenów 

wielofunkcyjnej zabudowy usługowej na tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej.

Z treścią uchwalonej zmiany studium oraz uzasad-
nieniem związanym z zapewnieniem udziału społe-
czeństwa w jej opracowywaniu i podsumowaniem 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, 
przeprowadzonej dla zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Sochaczew można się zapoznać w siedzibie 
Urzędu Miasta Sochaczew, ul. 1-go Maja 16, 96-500 

Sochaczew, w godzinach pracy Urzędu (po uprzednim 
uzgodnieniu wizyty pod nr tel. +(48)46 862 22 35 lub 
+(48)46 862 22 75, wew. 341, 346, 386, 387 lub 517) 
oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego: https://
www.sochaczew.pl w zakładce BIP „komunikaty i ogło-
szenia” – gospodarka przestrzenna.

Burmistrz
Piotr Osiecki

Daniel Wachowski

Gdy informacja o jej nagłym 
odejściu pojawiła się na miej-
skim fanpagu na Facebooku, 
pod wiadomością pojawiło się 
kilkadziesiąt wpisów z kondo-
lencjami. Wyrazy współczu-
cia rodzinie i bliskim przeka-
zali burmistrz Sochaczewa, 
przewodniczący rady mia-
sta, ale też nauczyciele i byli 
uczniowie – „ciepła, miła ser-
deczna, taka pozostanie w 
mojej pamięci”, „perfekcyj-
na dyrektor i wspaniała ko-
bieta”, „wielka strata, wybit-
ny wychowawca i osoba pełna 
empatii, wzbudzała ogrom-
ny szacunek dzięki swej mą-
drości”, „są ludzie, którzy nie 
przemijają, kształtując umy-
sły wielu pokoleń na zawsze 
pozostają w ich pamięci”, 
„trzymała za rękę, otwiera-
ła umysł, dotykała serca” - to 
tylko niektóre z nich.

Teresa Lutyńska uczyła 
młodzież 33 lata, a przez 15 
lat, do chwili przejścia na eme-
ryturę, była dyrektorem cho-
dakowskiego Zespołu Szkół 
(1998-2013). Wielokrotnie na-
gradzana za swą pracę peda-
gogiczną, m.in. przez burmi-
strza i kuratora oświaty. W 
2003 roku decyzją Ministra 
Edukacji Narodowej i Spor-
tu otrzymała Medal Komisji 
Edukacji Narodowej.

Gdy powstały gimna-
zja, skutecznie zabiegała o 
utworzenie takiej placówki w 

Chodakowie, by uczniowie z 
tej dzielnicy nie musieli do-
jeżdżać do szkół w centrum 
miasta. Dzięki jej staraniom 
w 2003 roku na bazie „sió-
demki” utworzono Zespół 
Szkół a w jego skład weszło 
Gimnazjum nr 3 oraz Szkoła 
Podstawowa nr 7. Teresa Lu-
tyńska wygrała konkurs na 
stanowisko dyrektora nowo 
utworzonej jednostki. 

Z pracą zawodową po-
żegnała się 30 sierpnia 2013 
roku. Tego dnia w ratuszu, 
podczas dorocznej narady 
oświatowej, wiceburmistrz 
Marek Fergiński podzię-
kował jej za lata pracy. Jak 
wówczas mówił, „siódemka” 
przeprowadzona została bez-

piecznie przez rafy nieusta-
jących reform w oświacie, a 
pani dyrektor umiejętnie go-
dziła oczekiwania wielu śro-
dowisk – uczniów, rodziców, 

kadry nauczycielskiej oraz 
ratusza nadzorującego pra-
cę całej miejskiej oświaty. Że-
gnając się z kolegami i ko-
leżankami Teresa Lutyńska 

podkreślała, że to były cud-
ne lata, i choć zamyka jeden 
rozdział, to z optymizmem 
patrzy w przyszłość. Zapo-
wiedziała, że zaangażuje się 
w jakąś działalność i dotrzy-
mała słowa, startując w 2018 
roku do rady miasta. Oczy-
wiście z okręgu Chodaków. 
Zdobyła 201 głosów i mandat 
radnej z listy Bezpartyjnych 
Samorządowców. Pracowała 
w Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji oraz Komisji Oświaty 
i Wychowania. 

Msza żałobna za Jej duszę 
odprawiona została 18 lutego 
w kościele św. Józefa Robot-
nika w Chodakowie. Spoczę-
ła na cmentarzu parafi alnym 
w Trojanowie.

Zmarła Teresa Lutyńska
To kolejna niespodziewana śmierć i wielka strata dla naszej społeczności lokalnej. W sobotę 13 lutego 
zmarła Teresa Lutyńska – wychowawca, pedagog, radna rady miejskiej ósmej kadencji. Miała 64 lata.

W sierpniu 2013 roku Teresa Lutyńska odeszła na emeryturę

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki 

wraz z pracownikami 
urzędu miasta

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek wraz 
z radnymi rady miejskiej

O s t a t n i e    w y b o r y 

samorządowe przepro-
wadzono w wieloman-
d a tow yc h    o k r ę g a c h 
wyborczych, a w takich, 
w razie śmierci lub 
rezygnacji radnego z 
mandatu, nie przepro-
wadza się powtórnego 
g łosowania.    Zgodnie 
z przepisami miejsce 
r a d n e g o    z a j m u j e 
kandydat z tej samej 
listy, który uzyskał 
kole jną   na jwiększą 
liczbę głosów. Drugi 
wynik (184 głosy) na 
l i śc ie    Bezpar t y jnych 
Samorządowców w tym 
okręgu uzyskał Marek 
Gołkowski (62 l.). 
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EKOLOGIA

Daniel Wachowski

10 lutego radni jednogło-
śnie uchwalili Strategię 
Rozwoju Elektromobilności 
dla Sochaczewa, opisującą 
kierunki rozwoju ekologicz-
nego transportu oraz wy-
zwania przed jakimi stanie 
miasto i jego mieszkańcy. Z 
dokumentu wynika, że je-
śli mieszkańcy zaczną prze-
siadać się z samochodów do 
autobusów, powstanie wię-
cej ścieżek rowerowych, po-
prawi dojazd zza Bzury do 
centrum miasta, zyska na 
tym nasze otoczenie. Mniej 
samochodów na ulicach to 
niższa emisja tlenków azo-
tu i tlenków siarki, mniejsza 
ilości gazów cieplarnianych 
wyrzucanych do atmosfery, 
mniej pyłów i spalin samo-
chodów. 

Za wyzwanie stojące 
przed miastem w najbliższych 
latach eksperci pracujący nad 
strategią uznali dalszą budo-
wę ścieżek rowerowych (+13 
km), miejsc postojowych dla 
rowerów, zakup elektrycznych 
pojazdów komunalnych, lep-
sze skomunikowanie wschod-
niej i zachodniej części miasta 
oraz uruchomienie publicz-
nych punktów ładowania po-
jazdów elektrycznych np. w 
rejonie Urzędu Miasta, szpita-
la, dworca PKP oraz centrum 
handlowego Sonata. Strategia 
wskazuje także na koniecz-
ność lepszego doświetlenia 
chodników i przejść dla pie-
szych, rozbudowę sieci bileto-
matów i tablic dynamiczne-
go rozkładu ZKM, obniżenie 
kosztów zakupu energii po-
przez budowę instalacji foto-
woltaicznych na terenie ZKM 
oraz innych spółek miejskich.  

Eksperci   zasugerowali, 
by do 2030 roku połączyć ak-
tualnie istniejące ścieżki ro-
werowe w spójny układ ko-
munikacyjny, a mają temu 
służyć dwie dodatkowe tra-
sy dla rowerów. Pierwszy 
z odcinków, o długości 5,5 
km, przebiegałby od ul. Sta-
szica przez kładkę nad Bzu-

rą, szpital, osiedle Karwowo 
aż do Chodakowa. Drugi, o 
długości 5,3 km, prowadziłby 
wzdłuż torów kolei wąskoto-
rowej, od ul. Licealnej do ul. 
Mostowej w Chodakowie. Jak 
zastrzegli autorzy studium, 
wskazane propozycje mają 
charakter bardzo ogólny, po-
kazują proponowane kierun-
ki tras i mogą stanowić je-
dynie podstawę do dalszych 
prac projektowych. Tak jest 
z pewnością z trasą biegną-
cą za Bzurą, bo pomysł bu-

dowy ścieżki w śladzie torów 
wąskotorówki nie jest nowy. 
O to, na jakim etapie jest jego 
realizacja, pytał w czasie se-
sji wiceprzewodniczący rady 
miejskiej – Edward Stasiak. 

- Samorząd miejski cały 
czas prowadzi działania, aby 
pozyskać potrzebne tereny, 
których właścicielem jest spół-
ka PKP Nieruchomości. Zwró-
ciliśmy się do niej z ofertą prze-
jęcia działek potrzebnych pod 
budowę ścieżki rowerowej 
lub ciągu pieszo-rowerowego 

wzdłuż torów kolei wąskoto-
rowej. Tym sposobem udałoby 
się nam „spiąć” całą aktualnie 
istniejącą sieć, bo ścieżki znaj-
dują się m.in. w ul. Trojanow-
skiej, Olimpijskiej czy War-
szawskiej. Powstałby jeden 
logiczny układ komunikacyj-
ny do przemieszczania się po 
terenie Sochaczewa – mówił 
zastępca burmistrza, Dariusz 
Dobrowolski.

- Do tej pory wykona-
liśmy podziały geodezyjne 
gruntów wzdłuż torów ko-

lejki, tak by wydzielić teren 
pod torami kolejki wąsko-
torowej a pozostałą część 
przejąć pod budowę ścieżki. 
Dokumentację przesłaliśmy 
do zaopiniowania PKP i cze-
kamy na odpowiedź. Ostat-
nie pismo z prośbą o moż-
liwie szybką odpowiedź, bo 
zależy nam na czasie, wy-
słaliśmy w październiku 
2020 roku. Nieco inaczej 
sprawa wygląda z terenem 
między ulicami Głowackie-
go i Olimpijską, po którym 

kiedyś biegły tory pociągów 
towarowych. Chcieliśmy go 
przejąć od PKP, koleje za-
proponowały jego sprzedaż, 
więc poprosiliśmy o wyce-
nę, na którą czekamy – do-
dał wiceburmistrz.

Przedsięwzięcie mają-
ce na celu połączenie ścież-
ką rowerową Sochaczewa z 
Puszczą Kampinoską bez 
wątpienia stworzy kolejny 
walor turystyczny dla nasze-
go miasta, dlatego Edward 
Stasiak dopytywał zastęp-
cę burmistrza, czy były pro-
wadzone rozmowy z gminą 
Brochów i innymi samorzą-
dami, tak aby kontynuować 
trasę, by wykraczała poza 
miasto. Dariusz Dobrowol-
ski potwierdził, że rozmo-
wy się odbyły. Dodał też, 
że na poziomie samorzą-
du województwa marszałek 
proponował ostatnio kom-
pleksowe rozwiązania, aby 
zintensyfi kować powstawa-
nie ścieżek rowerowych na 
Mazowszu. Niewykluczone, 
że w najbliższych latach po-
jawią się programy umoż-
liwiające dofi nansowanie 
tego typu przedsięwzięć np. 
z funduszy europejskich, 
dlatego plany budowy cią-
gu rowerowego wzdłuż to-
rów wąskotorówki stają się 
coraz bardziej realne.

Gdy pracowano nad 
strategią elektromobilno-
ści, o ocenę sieci dróg rowe-
rowych i potrzebę budowy 
następnych ścieżek zapyta-
no mieszkańców Sochacze-
wa. Okazało się, że więk-
szość ankietowanych chce 
rozbudowy sieci dróg dla 
jednośladów, a aż 73,5 proc. 
spośród nich zdecydowało-
by się na podróżowanie ro-
werem, gdyby w mieście na-
stąpiła poprawa warunków 
i jakości podróży. Obecnie 
w granicach miasta jest ok. 
14 km ścieżek zbudowanych 
przy drogach miejskich, po-
wiatowych i wojewódzkich. 
Najnowsze ścieżki powstały 
przy ul. 15 Sierpnia i  Cho-
pina. 

Rowerem przy torach
Temat ścieżki rowerowej wzdłuż torów kolejki wąskotorowej jest cały czas aktualny. Z inicjatywą jej budowy wystąpił wiele lat temu 
ówczesny radny miasta, Maciej Małecki. O tym, co dzieje się w sprawie, dyskutowano w czasie ostatniej sesji rady miasta. Bardzo wiele 
teraz zależy od spółki PKP Nieruchomości. Sprawa wróciła przy okazji dyskusji o planach rozwoju ekotransportu na terenie miasta.

Autorzy studium proponują nie tylko rozbudowę ścieżek rowerowych ale też uruchomienie szesnastu publicznych ładowarek 
dla samochodów elektrycznych o mocy 11 i 22 kW. Wskazali pięć potencjalnych lokalizacji: szpital (2 ładowarki), 

centrum handlowe Sonata (4), Urząd Miasta (2), rejon PKP (4) dworzec PKP (4). Na mapie umieściliśmy dodatkowy szósty 
punkt, gdyż firma planująca budowę osiedla mieszkaniowego na polach czerwonkowskich zapowiedziała, że publiczny punkt 

ładowania samochodów będzie częścią tej inwestycji. 
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Z MIASTA

Daniel Wachowski

Pod koniec ubiegłego roku 
ratusz ogłosił przetarg na bu-
dowę deszczówki i zbiorni-
ka stanowiących część duże-
go, szacowanego na ponad 14 
mln zł projektu pod nazwą 
„Rozwój systemów gospoda-
rowania wodami opadowy-
mi na terenie miasta” składa-
jącego się z ośmiu elementów. 
Wartość robót w rejonie ulicy 
Płockiej oszacowano na 2,94 
mln zł, tymczasem dwie fi r-
my, które złożyły oferty prze-
targowe, oceniły je na 3,28 
mln oraz 3,78 mln. Ponieważ 
przy takich wieloelemento-
wych przedsięwzięciach nie 
wydziela się kwot na każ-
de zadanie, ale jedną pulę na 
cały projekt, burmistrz mógł 
podjąć decyzję o zwiększeniu 
wydatków na jeden kompo-
nent i nie trzeba było w tym 
celu zwoływać sesji rady mia-
sta. W praktyce oznacza to, 
że w ramach projektu prze-
sunięto brakujące 350 tys. zł, 
a to pozwoliło burmistrzowi 
17 lutego zawrzeć umowę z 
wykonawcą.

Kilometr deszczówki
Jeszcze w tym roku w trój-
kącie między ulicami Cheł-
mońskiego, Rolniczą a Sta-
c ją   Uzdatnia nia   Wody 
(SUW) przy ul. Płockiej 
ułożone zostanie 1090 me-
trów kanalizacji deszczo-
wej, powstanie kilkanaście 
studni i wpustów deszczo-
wych. Na końcu sieci znaj-
dzie się szczelny zbiornik 
retencyjny o pojemności 
334 m3. Zgromadzony za-
pas wody w suche dni po-
może w utrzymaniu zieleni 
miejskiej. 

Asfalt i ścieżka
Zwieńczeniem prac była-
by wymiana asfaltu i budo-
wa ścieżki rowerowej w uli-
cy Płockiej, ale w tej chwili 
w budżecie miasta nie znaj-
dziemy takiej pozycji. Stara-
nia o pieniądze ratusz kolej-
ny raz podjął latem ubiegłego 
roku, gdy wojewoda ogłosił 

nabór wniosków w ramach 
Funduszu Dróg Samorządo-
wych (FDS). Burmistrz zde-
cydował, że zgłosi komplek-
sowy remont 400 metrów 
miejskiego odcinka ulicy 
Płockiej, a obejmie on wy-
mianę nawierzchni, budo-
wę ścieżki rowerowej i chod-
ników po obydwu stronach 
jezdni. Zadanie rozszerzono 
o przebudowę   skrzyżowa-
nia Płockiej i Łowickiej, na 
którym miałyby pojawić się 
wysepki dla pieszych i nowa 
sygnalizacja świetlna. Na 
150 metrowym odcinku uli-
cy Łowickiej, sięgającym do 
ulicy Rolniczej, zaplanowa-
no wymianę asfaltu i wyzna-
czenie ścieżki dla rowerów. 

Kiedy decyzja?
Kompletny wniosek wraz z 
kosztorysami przesłano do 
wojewody w sierpniu, ale do 
dziś nie opublikowano listy 
zadań, które w 2021 roku 
uzyskają wsparcie z FDS.

- Na zagospodarowanie 
wód opadowych nasz samo-
rząd zdobył niemal 10 mln 
zł dofi nansowania z Naro-
dowego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Mocno w staraniach 
o dotację wspierał nas poseł 
Maciej Małecki. Wierzę, że 
nadal możemy na niego li-

czyć i remont jednej z naj-
ważniejszych dróg w mieście 
znajdzie się w wykazie pro-
jektów zakwalifi kowanych 
przez wojewodę do dofi nan-
sowania – mówi burmistrz 
Piotr Osiecki.

Koszt prac oszacowa-
no na niemal 5 mln zł, a po-
nieważ dotacja z Fundu-
szu Dróg Samorządowych 
może pokryć od 50 do 80 
proc. kosztów robót, gra 
toczy się o co najmniej 2,5 
mln zł. W czasach walki z 
covid to dla miasta ogrom-
na kwota. 

W ramach „Rozwoju 
systemów gospodarowania 

wodami opadowymi na te-
renie miasta” kupiono już 
samochód do utrzymania 
zieleni miejskiej, zbudowa-
no kanalizację deszczową i 
wylot do Utraty oraz zbior-
nik retencyjny w Chodako-
wie, obecnie trwają prace 
na terenie Chemitexu, gdzie 
powstaje odwodnienie ulic 
Wiskozowej, Chemicznej i 
Włókienniczej, a do jesieni 
wspomniane drogi zyskają 
także nową nawierzchnię. 
Dwa ostatnie elementy to 
budowa deszczówki w Płoc-
kiej oraz zbiornika retencyj-
nego na terenie SUW.

Na Płocką wejdą w kwietniu
Znane są już wyniki przetargu na budowę kanalizacji deszczowej w ul. Płockiej i części ulicy Łowickiej, skąd zebrana 
woda ma trafi ać do nowego zbiornika retencyjnego, a potem posłużyć do podlewania miejskiej zieleni. 
Prace wykona kutnowskie przedsiębiorstwo Trakt za 3,28 mln zł. 

Prezes firmy Trakt, Paweł Tecław,
o planowanej inwestycji

Na jakim etapie jest prze-
budowa dróg na terenie 
Chemitexu?
Od jesieni układamy sieć 
deszczową, cały system od-
wodnienia, a postęp prac 
przy kanalizacji szacuję 
na około 80 procent. Wy-
konaliśmy już najtrud-
niejsze elementy projektu 
i w tym tygodniu planuje-
my powrót na plac budo-
wy, z którego przez mróz i 
śnieg musieliśmy chwilo-
wo zejść. Drogi zaczniemy 
utwardzać najwcześniej w 
połowie marca, gdy ziemia 
odmarznie. Ruszymy w 
dwóch punktach jednocze-
śnie, by maksymalnie przy-
spieszyć roboty, a pracy jest 
jeszcze dużo, przy czym 
znaczącą ich część trzeba 
wykonać ręcznie. Na tere-
nie Chemitexu nie będzie 
asfaltu, ale ażurowe płyty 
betonowe dostosowane do 
ruchu ciężkich pojazdów. 
Tego nie zrobi maszyna. 
Na dziś nie widzę żadne-
go zagrożenia dla ustalo-
nego z ratuszem terminu 
zakończenia prac. Dostaw-
ców mamy pewnych, dzię-
ki temu około 70 proc. ma-
teriałów potrzebnych do 
utwardzenia dróg już czeka 
na placu budowy. 

Kiedy ekipy Traktu wej-
dą na ulicę Płocką i Ło-
wicką?
W tym tygodniu mamy 
przejąć plac budowy, zaraz 
potem zlecimy pro
jektantowi opracowanie 

planu organizacji ruchu 
na czas budowy. Czekają 
nas uzgodnienia tego pla-
nu m.in. z policją, staro-
stwem, a nawet Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych 
i Autostrad, bo ulica Ło-
wicka styka się na rondzie 
z drogą krajową nr 92. To 
wszystko zajmie 3-4 tygo-
dnie. Ostrożnie licząc wbi-
cie pierwszej łopaty na-
stąpi na przełomie marca 
i kwietnia. Tyle prac, ile 
tylko można, przeprowa-
dzimy przy ruchu waha-
dłowym, ale zapewne na 
krótki czas Płocką i Łowic-
ką trzeba będzie zamykać. 
Od razu przepraszam kie-
rowców za niedogodności. 

Który element tego pro-
jektu jest pana zdaniem 
najtrudniejszy?
Kanalizacja, bo ze względu 
na warunki hydrologiczne 
i gruntowe trzeba ją ukła-
dać bardzo głęboko, w wy-
kopach liczących nawet po-
nad cztery metry. W tym 
rejonie występuje piasek, 
materiał niestabilny, a do 
tego woda schodząca z po-
bliskich pól. Zbiornik re-
tencyjny to dużo łatwiej-
szy etap, choćby dlatego, 
że budowany będzie w zu-
pełnie innym podłożu, w 
glinie. Jak wspomniałem, 
każdy nowy projekt zaczy-
namy od najtrudniejszych 
elementów, więc na przy-
słowiowy pierwszy ogień 
pójdą wykopy pod desz-
czówkę. 

Wystarczy lekki deszcz, by ulica Włókiennicza na terenie Chemitexu zmieniła się w rozlewisko. 

Jesienią nie zobaczymy już takich kałuż

Przy ul. Płockiej powstanie zbiornik retencyjny o pojemności 

334 metrów sześciennych
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PROSTO Z RATUSZA

Daniel Wachowski

Przed rozpoczęciem ob-
rad minutą ciszy uczczo-
no pamięć radnych, którzy 
odeszli w ostatnim czasie, 
tj. Janusza Chodakowskie-
go (24.12) członka zarządu 
miasta w latach 1990-1991 i 
radnego w latach 1990-1994 
oraz Witolda Antuszewicza 
(26.12) radnego dwóch ka-
dencji w latach 2002-2010.

20 głosami „za” doko-
nano zmian w tegorocz-
nym budżecie. Wprowadzo-
no do niego m.in. 65 tys. zł 
dotacji od powiatu na dzia-
łalność Miejskiej Biblioteki 
Publicznej, która na podsta-
wie porozumienia z ratu-
szem pełni funkcję biblio-
teki powiatowej. O prawie 
37 tys. zwiększono dotację 
dla ZKM, gdyż większe niż 
zakładano będą wpływy z 
gmin korzystających z usług 
tego przewoźnika. Autobu-
sy miejskie, na podstawie 
porozumień, wjeżdżają na 
teren gmin Kampinos, So-
chaczew, Nowa Sucha i Bro-
chów. Koszt obsługi tych li-
nii gminy zwracają miastu 
(ZKM). O 48,3 tys. zł zwięk-
szono wydatki bieżące mo-
nitoringu miejskiego. 

ZWiK zadba o fontanny
Rada jednogłośnie powie-
rzyła Zakładowi Wodocią-
gów i Kanalizacji sprawo-
wanie opieki nad miejską 
siecią kanalizacji deszczo-
wej oraz dwoma fontan-
nami znajdującymi się na 
placu Kościuszki i w parku 
w Chodakowie. W całym 
2021 roku ZWiK ma dbać 
o sprawne działanie desz-
czówki, czyścić ją, konser-
wować fontanny, wykony-
wać drobne remonty tych 
urządzeń. Na ten cel w bu-
dżecie miasta odłożono 100 
tys. zł. 

Tysiąc nowych klientów
Kolejną uchwałą wyznaczo-
no granice aglomeracji So-

chaczew, czyli obszar z ja-
kiego ścieki komunalne są 
odprowadzane do oczysz-
czalni. Jak mówił wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowol-
ski, w tej chwili z kanalizacji 
korzysta 95 proc. mieszkań-
ców, ale w niedalekiej przy-
szłości ratusz i ZWiK chcą 
ten wskaźnik podnieść do 
98 proc. Oznacza to ułoże-
nie około 7,8 km rur, a dla 
ZWiK 1035 nowych klien-
tów. Odcinki sieci mają po-
wstawać na tych obszarach, 
gdzie z jednego kilome-
tra sanitarki skorzysta mi-
nimum 120 osób. Obecnie 
miejska sieć sanitarna ma 
178,5 km długości. 

Darmo i odpłatnie
Ustalono zasady przyzna-
wania osobom samotnym, 
obłożnie chorym i niepeł-
nosprawnym usług opie-
kuńczych i specjalistycz-
nych usług opiekuńczych. 
Określono także odpłat-
ność za te usługi, która bę-
dzie zależała od docho-
du osoby korzystającej ze 
wsparcia opiekunów działa-
jących na zlecenie Centrum 
Usług Społecznych (dawny 
MOPS). Osoby spełniające 
socjalne kryterium docho-
dowe będą z usług opiekuń-
czych korzystały bezpłatnie, 
rodziny z wyższymi docho-
dami – w zależności od ich 

wysokości – pokryją część 
kosztów. Już wiadomo, że 
koszt jednej godziny świad-
czenia tego rodzaju usług to 
26 zł. W tej samej uchwa-
le ustalono, w jakich przy-
padkach mieszkaniec może 
być częściowo lub w całości 
zwolniony z opłat. 

Z myślą o potomnych
Wszyscy radni zagłoso-
wali „za” przyjęciem Pro-
gramu Opieki nad Zabyt-
kami Miasta Sochaczew 
na lata 2021-2025. Opisu-
je on m.in. obecny stan za-
bytków znajdujących się na 
naszym terenie, zamierze-
nia samorządu w zakresie 
ich ochrony, zasób miejskiej 
ewidencji zabytków, obiek-
ty o największym znaczeniu 
dla dziedzictwa kulturo-
wego Sochaczewa, wskazu-
je też źródła fi nansowania 
zadań opisanych w progra-
mie. 

Wniosek uproszczony
Bez uwag zatwierdzono 
nowy, uproszczony wzór 
wniosku o przyznanie do-
dat k u   energet ycznego. 
Mogą się o niego ubiegać 
osoby korzystające z dodat-
ku mieszkaniowego i speł-
niające odpowiednie kryte-
rium dochodowe. Do rodzin 
w trudnej sytuacji material-
nej trafi a w tej formie rocz-

nie ok. 50 tys. zł. Rządowa 
dopłata to obecnie 11,37 zł/
miesiąc dla osoby samotnej, 
15,80 zł dla gospodarstwa 
domowego składającego się 
z 2 do 4 osób i 18,96 zł/mie-
siąc dla gospodarstwa skła-
dającego się z co najmniej 5 
osób.

Skarga bezzasadna
Radni po raz trzeci uzna-
li za bezzasadną skargę 
na działania burmistrza 
złożoną przez jednego z 
mieszkańców Sochaczewa. 
Jak stwierdził szef komi-
sji skarg, wniosków i pety-
cji Marcin Cichocki, rada 
zajmowała się nią już w 
2018 i 2019 roku, za każ-
dym razem uznając za nie-
mającą podstaw, a ponie-
waż w sprawie nie pojawiły 
się żadne nowe okoliczno-
ści, powtórnie komisja re-
komenduje podtrzymanie 
stanowiska wyrażonego 
już w listopadzie 2018 i lu-
tym 2019 roku. Jednogło-
śnie radni odmówili tak-
że uwzględnienia petycji w 
sprawie szczepień przeciw 
covid uznając, że opisane w 
niej zagadnienia nie miesz-
czą się w zakresie kompe-
tencji samorządu lokalne-
go, lecz rządu RP. 

Na koniec ustalono pla-
ny pracy wszystkich komisji 
rady miejskiej na 2021 rok. 

Urząd ogłosił nabór wnio-

sków o udzielenie dotacji 

na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru za-

bytków, położonych na ob-

szarze miasta. 

Po dotację mogą sięgnąć 
osoby fi zyczne lub jednost-

ki organizacyjne, na terenie 
których znajdują się zabyt-
ki wymagające restauracji. 
Miasto odłożyło na ten cel 
10 tys. zł. Wybrany projekt 
lub projekty, jeśli będzie ich 
kilka, musi zostać ukończo-
ny w 2021 roku. Na złoże-
nie wniosku zainteresowa-
ne osoby mają czas między 
15 lutego a 30 kwietnia. 

19 głosami „za”, przy jed-

nym wstrzymującym, 10 

lutego rada zmieniła zapi-

sy Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodaro-

wania przestrzennego mia-

sta dla dwóch działek sta-

nowiących część tzw. pól 

czerwonkowskich. To teren 

o łącznej powierzchni 3,5 

hektara należący do fi rmy 

VFM Real Estate planującej 

tam budowę dziesięciu blo-

ków. 

Punktowa zmiana stu-
dium zmierzała do tego, by 
na dwóch wspomnianych 
działkach, kupionych od 
miasta w 2019 roku, umoż-
liwić fi rmie rozpoczęcie in-
westycji, a VFM zapowiada, 
że z budową pierwszego blo-
ku chce ruszyć jeszcze w II 
kwartale tego roku. Doce-
lowo na polach ma stanąć 
dziesięć budynków miesz-
kalnych o wysokości od 
ośmiu kondygnacji od stro-
ny ulicy Olimpijskiej do 
czterech pięter w sąsiedz-
twie tzw. osiedla milione-
rów. W pierwszym etapie, 
w bloku projektowanym 
naprzeciw bramy wjazdo-
wej na teren MOSiR, po-
wstanie 128 mieszkań o po-
wierzchni od 32 do 126 m2, 
z częścią usługowo-handlo-
wą na parterze. Na osiedlu 

ma powstać pierwsza w So-
chaczewie publiczna stacja 
do ładowania samochodów 
elektrycznych a prawie cały 
dach budynku pokryją pa-
nele fotowoltaiczne zasilają-
ce oświetlenie terenów zie-
lonych.

By fi rma mogła bez obaw 
ruszyć z inwestycją, konieczna 
była zmiana studium. Decyzją 
rady na wspomnianych dział-
kach podstawowym kierun-
kiem zagospodarowania jest 
teraz zabudowa mieszkaniowa 
wielorodzinna, a jak wyjaśnia-
ła Anna Bereś z fi rmy Budplan, 
opracowującej zmianę stu-
dium, w katalogu usług wspie-
rających ten podstawowy kie-
runek mieszczą się m.in. biura, 
usługi oświaty, handel, usługi 
zdrowia i kultury - z wyłącze-
niem stacji paliw. 

Studium wskazuje mak-
symalną wysokość zabudo-
wy. Od ulicy Olimpijskiej to 
26 metrów, a od osiedla mi-
lionerów 16 metrów. Inwe-
stor będzie mógł zabudować 
nie więcej niż 50 proc. dział-
ki, a powierzchnia biologicz-
nie czynna (trawniki, zieleń) 
ma obejmować minimum 25 
proc. terenu. Studium wska-
zuje też, że na jeden projek-
towany lokal mieszkalny ma 
przypadać nie mniej niż 1,2 
miejsca do parkowania. 

daw

XX sesja za nami
Wszystkie uchwały przyjęto bez uwag, a zdecydowaną większość jednogłośnie. 
10 lutego odbyła się XX sesja rady miejskiej, w trakcie której m.in. dokonano 
zmian w budżecie oraz przyjęto dwa ważne dokumenty: Program Opieki nad 
Zabytkami na lata 2021-2025 i Strategię Rozwoju Elektromobilności.

Mogą budować

Dotacja na 
ochronę zabytków
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POWIAT

Ubiegły rok był wręcz 
ubogi w wydarzenia kul-
turalne, spotkania re-
kreacyjne czy zawody 
sportowe. Pandemia nie 
pozwoliła zrealizować 
wielu cyklicznych imprez, 
cieszących się ogrom-
nym zainteresowaniem, 
a organizowanych przez 
Starostwo Powiatowe w 
Sochaczewie. 
To prawda. Nasze sztanda-
rowe wydarzenia, jak choć-
by kiermasze – wielkanocny 
i bożonarodzeniowy nieste-
ty zostały odwołane. Po-
dobnie rzecz miała się je-
śli chodzi o Mazowieckie 
Targi Rolne i Przedsiębior-
czości oraz rajd rowerowy 
„Od Juniora do Seniora”. 
Względy bezpieczeństwa, a 
przede wszystkim panujące 
obostrzenia, nie pozwoliły 
nam przeprowadzić nawet 
jednego z wyżej wymienio-
nych wydarzeń. 

Udało się jednak zorgani-
zować dożynki powiato-
we, choć też w minimali-
stycznej formie.
Co roku w innej gminie po-
wiatu sochaczewskiego or-
ganizujemy we współpracy 
z danym samorządem do-
żynki powiatu sochaczew-
skiego. To jedyne wydarze-
nie, które w minionym roku 
się odbyło. Acz i tu usta-
laliśmy wszystko przy za-
chowaniu reżimu sanitar-
nego, dostosowując się do 
wszystkich wprowadzanych 
i zmieniających się bardzo 
szybko obostrzeń. Do ostat-
niej chwili liczyliśmy się z 
faktem, że i tej uroczystości 
nie uda nam się przeprowa-
dzić. Jeszcze nie było roku 
– od początku istnienia po-
wiatu, by Święto Plonów Po-
wiatu Sochaczewskiego się 
nie odbyło. Dożynki udało 
się zorganizować w gminie 
Sochaczew, w pilawickim 
kościele parafi alnym. Ale i 

tu ograniczyliśmy się wy-
łącznie do części sakralnej 
– odprawiona została msza 
święta w intencji rolników. 
Natomiast   towarzysząca 
dożynkom w poprzednich 
latach część kulturalno-roz-
rywkowa, tj. liczne stoiska 
wystawiennicze, występy 
sceniczne, ogródek gastro-
nomiczny, wesołe miastecz-
ko – tym razem nie mia-
ły miejsca. Ograniczyliśmy 
się do prezentacji wieńców 
dożynkowych i symbolicz-
nego dzielenia się chlebem, 
przy zachowaniu reżimu sa-
nitarnego. Zależało nam, by 
w ten ważny moment, świę-
to rolników zaakcentować, 
podziękować im za zebra-
ne plony i trud pracy na wsi. 
Rygory sanitarne pozwoliły 
nam, by taka msza - z udzia-
łem delegacji wszystkich 
gmin powiatu sochaczew-
skiego mogła się odbyć.

Wielu konkursów, które 
od lat organizuje staro-
stwo powiatowe, a któ-
re skierowane są do mło-
dzieży z terenu naszego, 
ale i ościennych powia-
tów, nie sposób było 
przeprowadzić. 
Tak, to prawda. Pande-
mia wpłynęła też na funk-
cjonowanie szkół – za-
równo podstawowych, jak 
i tych, dla których orga-
nem prowadzącym jest po-
wiat, czyli ponadpodstawo-
wych. Dyrektorzy musieli 
organizować na nowo pra-
cę nauczycieli oraz lekcje 
zdalne uczniom. Przepro-
wadzenie z końcem minio-
nego roku szkolnego choć-
by tak popularnych wśród 
młodzieży dwóch konkur-
sów - dziennikarskiego czy 
fotografi cznego było moc-
no utrudnione, ale też nie 
chcieliśmy narażać nikogo 
na jakiekolwiek dodatko-
we zagrożenia. Nie można 
było przygotować ofi cjalne-

go rozstrzygnięcia żadne-
go z konkursów, wręczenia 
nagród czy zaprezentowa-
nia wystawy nagrodzonych 
zdjęć. Dlatego konkursy zo-
stały zawieszone. Ponad-
to nasze szkoły i placówki, 
które organizują w ramach 
autopromocji wiele cieka-
wych projektów – musiały 
odwołać kolejne ich edycje. 

To był i niestety nadal 
jest trudny czas na or-
ganizowanie zawodów 
sportowych, choćby w 
ramach Powiatowego 
Szkolnego Związku Spor-
towego. 
Jeszcze w minionym roku 
szkolnym ta sytuacja nie 
wyglądała tak źle. Udało się 
przeprowadzić praktycznie 
wszystkie z planowanych 
zawodów. Na poziomie roz-
grywek powiatowych nie 
odbyły się tylko indywi-
dualne zawody lekkoatle-
tyczne szkół podstawo-
wych młodzieży, czwórbój 
szkół podstawowych dzie-
ci i lekkoatletyka szkół po-
nadpodstawowych. Wpro-
wadzone obostrzenia nie 
pozwoliły nam ich zreali-

zować. Nie odbyło się też 
wiele imprez sportowych, 
którym co roku patronu-
je starostwo. We wrześniu 
2020 roku przeprowadzili-
śmy tylko zawody w trzech 
konkurencjach sportowych, 
tj. łącznie 12 zawodów na 
szczeblu powiatu z 60 za-
planowanych do czerwca br. 
Odbyły się sztafetowe bie-
gi przełajowe szkół podsta-
wowych dzieci i młodzieży 
oraz szkół ponadpodstawo-
wych - dziewcząt i chłop-
ców. Przeprowadzono za-
wody w piłce nożnej szkół 
podstawowych, młodzieży 
szkół ponadpodstawowych 
oraz dwa turnieje badmin-
tona szkół podstawowych  
dziewcząt i chłopców. Prze-
prowadzono też turnieje 
na szczeblu międzypowia-
towym: piłki nożnej szkół 
podstawowych dziewcząt 
oraz chłopców a także szta-
fetowe biegi przełajowej – 
łącznie 6 imprez. Ponadto, 
poza zawodami PSZS, nie 
odbył się np. jeden z więk-
szych turniejów - halowej 
piłki nożnej klas IV szkół 
podstawowych „Rewanż za 
euro”, w którym brało co 

roku udział 120 młodych 
sportowców. Powinien od-
być się on w grudniu. Jego 
organizatorem było Staro-
stwo Powiatowe w Socha-
czewie i Szkoła Podstawo-
wa nr 4 w Sochaczewie. W 
listopadzie każdego roku 
uroczyście, z udziałem zna-
nego sportowca, podsu-
mowywaliśmy szkolny rok 
sportowy. W klasyfi kacji 
końcowej rywalizacji szkół 
na szczeblu powiatu w po-
szczególnych dyscyplinach 
sportowych, po zsumowa-
niu ostatecznej punktacji, 
najlepszym szkołom wrę-
czano puchary, nagradza-
no zawodników i placów-
ki, które osiągały sukcesy 
na szczeblu międzypowia-
towym czy w wojewódzkich 
fi nałach. Tego wydarzenia 
też zabrakło. A w tym roku 
szkolnym sytuacja nie rysu-
je się wcale bardziej optymi-
stycznie.

To może porozmawiamy 
o tym, co może wydarzyć 
się w tym roku. Najbliż-
sze wydarzenie to kier-
masz wielkanocny w Nie-
dzielę Palmową…
Obawiam się, a nawet jestem 
pewien, że ten kiermasz po-
nownie się nie odbędzie. Jego 
piętnasta edycja wciąż cze-
ka… na swój fi nał. Bardzo 
tego żałuję, bo wiem jak nasi 
mieszkańcy, i nie tylko, go lu-
bili i jak chętnie odwiedza-
li. Gościmy przecież co roku 
wystawców z naszego po-
wiatu, ale też całego Mazow-
sza i regionów ościennych. 
Chabrowy Dworek odwie-
dzają setki wystawców. Im-
preza odbywa się w miejscu 
zamkniętym, nie bylibyśmy 
w stanie sprostać wymaga-
niom sanitarnym i wpusz-
czać określonej liczby osób 
na metr kwadratowy. Jest to 
przedsięwzięcie, które trze-
ba zorganizować z dużym 
wyprzedzeniem, podobnie 

zresztą jak następne, któ-
re organizuje starostwo, czy-
li Mazowieckie Targi Rolne 
i Przedsiębiorczości. Już rok 
temu zdecydowaliśmy się na 
zmianę lokalizacji tej bran-
żowej, jednej z największych 
tego typu imprez wystawien-
niczych na Mazowszu. Nie-
stety, obawiam się, że i w tym 
roku będziemy musieli odwo-
łać targi, a na nowy plac, mam 
nadzieję, zaprosimy za rok.

O wydarzeniach sporto-
wych na tę chwilę też mo-
żemy zapomnieć, a co z 
konkursami? 
Tu sytuacja wygląda trochę 
inaczej. Powoli, acz niepew-
nie ruszamy z konkursa-
mi skierowanymi do miesz-
kańców naszego powiatu, 
głównie młodzieży, choć i 
tu modyfi kowane są regu-
laminy, tak by sprostać ak-
tualnym wymaganiom. Co 
roku jedna z naszych szkół 
– ZS CKP - organizuje świą-
teczny konkursu fotogra-
fi czny. Niebawem nastąpi 
jego rozstrzygnięcie. Orga-
nizatorzy do końca nie byli 
pewni, czy uda się go prze-
prowadzić, a tymczasem 
wpłynęło kilkadziesiąt prac. 
Mam nadzieję, że kolejne 
konkursy uda się pomyślnie 
zrealizować i nie zabraknie 
chętnych do udziału w nich. 
Mamy przygotowanych kil-
ka nowych projektów kul-
turalnych i sportowych, ale 
pandemia wstrzymuje nas 
z ich realizacją. Zachęca-
my do śledzenia naszej stro-
ny internetowej – www.po-
wiatsochaczew.pl i profi lu 
Facebook – tam znajdą Pań-
stwo informacje o bieżących 
wydarzeniach, działaniach 
i nowych konkursach, do 
udziału w których zachęca-
my naszych mieszkańców. 

Materiał nadesłany przez 
Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Pandemia ogranicza nam możliwość 
organizowania wielu wydarzeń
Rozmowa z Tadeuszem Głuchowskim, wicestarostą sochaczewskim, o tym, jak trudno w obecnym czasie prowadzić 
działalność kulturalną i sportową na terenie powiatu. W ubiegłym sezonie odwołano większość imprez, turniejów 
i konkursów, a ten rok nie zapowiada się lepiej.



723 lutego 2021  nr 4 (1380)
SOCHACZEWSKA

STRAŻACKI ROK

Sebastian Stępień

Pandemia covid-19 nie za-
kłóciła w odczuwalnym 
stopniu pracy sochaczew-
skiej komendy. Jak mówi 
st. bryg. Piotr Piątkowski, 
komendant naszej KP PSP, 
obecnie z powodu podej-
rzenia zakażenia ze służ-
by wyłączonych jest trzech 
strażaków. Reszta pracu-
je w zmienionym systemie 
zmianowym (cztery zmia-
ny zamiast trzech). Zało-
ga jest podzielona na dwa, 
niespotykające się z sobą, 
zespoły pracujące w tygo-
dniowych interwałach.

- Takie rozwiązanie spo-
wodowało co prawda pro-
blemy np. z przydzielaniem 
urlopów, jak również wy-
musiło pracę w systemie 24 
na 24 i tydzień odpoczynku, 
ale strażacy przyjęli to ze 
zrozumieniem - mówi Piotr 
Piątkowski. - Minimalna 
obsada zmiany dla naszej 
komendy to 10 osób, plus 1 
dyżurny stanowiska kiero-
wania, więc zachowujemy 
pełną gotowość bojową.

Jednym z zadań KP PSP 
jest przeprowadzanie kon-
troli przestrzegania prze-
pisów przeciwpożarowych. 
W ubiegłym roku odbyły 
się 62 takie działania, pod-
czas których skontrolowa-
no 99 obiektów. Wykazały 
174 nieprawidłowości. W 10 
przypadkach wydane zosta-
ły decyzje nakazujące usu-
nięcie nieprawidłowości, w 
jednym z zakładów zaka-
zano eksploatacji linii pro-
dukcyjnej. Nałożona zo-
stała jedna grzywna i dwa 
mandaty. W 16 przypad-
kach wystąpiono do innych 
organów administracji o za-
jęcie się sprawą stosownie 
do kompetencji.

W związku z obostrze-
niami sanitarnymi, rok 
2020 był w naszym powie-
cie bezpieczniejszy od 2019. 
Strażacy odnotowali bli-
sko 1650 zdarzeń wyma-

gających interwencji (po-
nad 600 z nich wystąpiło 
na terenie miasta), czyli 
blisko sto mniej niż w po-
przednim roku. Na terenie 
powiatu rok do roku mia-
ło miejsce znacznie mniej 
pożarów - 517 wobec 812 
w roku 2019. Najczęstszą 
przypuszczalną przyczyną 
pojawienia się ognia było 
umyślne podpalenie. Mia-
ło to miejsce w prawie 250 
przypadkach. Nieomal 500 
pożarów sklasyfi kowano 
jako małe, 21 jako średnie. 
Nie został odnotowany ża-
den duży pożar. Przyby-
ło za to wyjazdów do miej-
scowych zagrożeń, których 
było ponad 1000, o 234 
więcej niż rok wcześniej. 
Najczęstszą wymienioną w 
raporcie przyczyną powsta-
wania miejscowych zagro-
żeń było „niezachowanie 
zasad bezpieczeństwa ru-
chu środków transportu”.

Niestety w wyniku po-
żarów odnotowano na tere-
nie powiatu sochaczewskie-
go trzy ofi ary śmiertelne: 
10 lutego w Juliopolu, 16 
kwietnia w Kuznocinie oraz 
21 maja w Sochaczewie.

W wyniku zdarzeń wy-
magających   interwencji 
straży pożarnej na terenie 
powiatu sochaczewskiego 
odnotowano w minionym 
roku szacunkowe straty 
w wysokości ponad 8 mln 
300 tys. zł, przy czym te w 
wyniku pożarów wyniosły 
niemal 4 i pół mln. zł. Na-
tomiast szacunkowa war-
tość uratowanego przez 
strażaków mienia ogółem 
to 16 mln zł. W samym So-
chaczewie było to ponad 
7 mln zł. 

N a s z a    k o m e n -
da otrzymała w ubie-
głym roku 200 000 zł
od urzędu miasta na do-
fi nansowanie do zadania 
inwestycyjnego pod na-
zwą „Przebudowa i zakup 
pierwszego wyposażenia 
strażnicy KP PSP Socha-

czew”. Tym samym sa-
morząd partycypował w 
wartej ponad 2 mln zł in-
westycji przebudowy i czę-
ściowego remontu strażni-
cy. W zakres tej inwestycji 
wchodziło między inny-
mi: wykonanie nowej kon-
strukcji dachu na całym 
budynku,   w ybudowanie 
wieży, nadbudowa o jed-
ną kondygnację części pół-
nocnej budynku, remont 
nawierzchni placu manew-
rowego, wykonanie ter-
momodernizacji budyn-
ku obejmującej docieplenie 
ścian i stropów, wymiana 
stolarki okiennej i drzwio-
wej oraz bram garażowych, 
zapewnienie dostępu oso-
bom niepełnosprawnym do 
obiektu.

- Z oczywistych wzglę-
dów nie urządziliśmy po 
odebraniu przebudowanego 
obiektu ofi cjalnego otwar-
cia - mówi Piotr Piątkowski. 
- Nie da się jednak ukryć, 
że przeprowadzona inwe-
stycja znacznie poprawiła 
nam warunki pracy. Udało 
się usystematyzować samą 
przestrzeń komendy. Roz-

dzielić część administra-
cyjną od części socjalno-
-szkoleniowej co poprawiło 
funkcjonalność obiektu. 
Strażacy mogą sobie teraz 
pozwolić na pracę i wypo-
czynek w znacznie lepszych 
warunkach, a nie muszę 
chyba nikogo przekony-
wać, jak w tej pracy ważna 
jest dobra kondycja psycho-
fi zyczna. 

Z uwagi na przypada-
jące w ubiegłym roku ob-
chody 140-lecia socha-
czewskiego pożarnictwa 
(pierwsza jednostka po-
wstała w naszym mieście 
w 1880 roku), w strażnicy 
pojawiły się wypożyczo-
ne z Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą pamiątki. Jest 
to m.in. pierwszy sztandar 
naszej straży pożarnej z 
funkcjonującym pod zabo-
rami nieofi cjalnym herbem 
miasta (połowa orła bia-
łego nad wieżą strażniczą 
w polu pod złotą koroną) 
z jednej strony i wizerun-
kiem św. Floriana z drugiej. 
W komendzie z okazji ob-
chodów 140. rocznicy po-
jawił się także pamiątkowy 
dzwon strażacki.

Doskonale swoje zada-
nie spełnia wieża do susze-
nia węży. Strażacy wykazali 
się inicjatywą i zamontowa-
li w niej specjalny wysię-
gnik, co bardzo usprawnia 
konserwację sprzętu. 

Zeszłoroczna inwesty-
cja nie wyczerpała jeszcze 
wszystkich potrzeb remon-
towych. Zabezpieczono już 
środki na remont stanowi-
ska kierowania. Strażacy 
szukają jeszcze środków na 
remont tzw. „szatni brud-
nej” i części sanitariatów. 
Wymienić należałoby także 
dwa samochody, z których 
jeden służy już 17, a dru-
gi 15 lat i, jak mówi komen-
dant Piątkowski, niestety 
coraz więcej czasu spędza-
ją nie w gotowości bojowej, 
a w warsztacie.

Trzy osoby zginęły w pożarach
Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Sochaczewie przygotowała raport o stanie bezpieczeństwa pożarowego 
w powiecie sochaczewskim w minionym roku. Wynika z niego m.in., że w 2020 nasi strażacy wyjeżdżali do interwencji 
średnio 5 razy dziennie. Ubiegły rok był dla nich szczególny nie tylko z uwagi na covid-19, ale głównie z powodu 140-lecia 
sochaczewskiego pożarnictwa, jak również zakończenia przebudowy sochaczewskiej strażnicy. 

Komendant Piotr Piątkowski przy historycznym pierwszym sztandarze sochaczewskiej straży pożarnej

Pożar, który miał miejsce 16 kwietnia 2020 w Kuznocinie, 

kosztował życie jedną osobę

Kilka dni wcześniej rozpędzone audi wjechało do pokoju budynku 

znajdującego się na wprost ulicy Batalionów Chłopskich
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ZWIERZĘTA

Na pierwszej w tym roku se-
sji rady miejskiej, która od-
była się w środę 10 lutego, 
radni jednogłośnie zatwier-
dzili roczny program opieki 
nad zwierzętami bezdomny-
mi. Łącznie w 2021 roku sa-
morząd miejski przeznaczył 
na ten cel 245 tys. zł. Więk-
szość tej kwoty, bo 160 tys. 
zł, to środki odłożone na za-
pewnienie opieki w schro-
nisku. Już w październiku 
ubiegłego roku ratusz roz-
strzygnął przetarg na to za-
danie. Najlepszą ofertę zło-

żyła Fundacja Przyjaciele 
Braci Mniejszych i zgodnie z 
umową bezdomne zwierzę-
ta z terenu Sochaczewa będą 
tam trafi ać co najmniej do 
końca czerwca 2022 roku. 

Zanim jednak zbłąkany 
pies czy kot pojedzie do schro-
niska, miasto zapewnia mu 
opiekę weterynaryjną. Tyl-
ko w tym roku ratusz na tego 
typu usługi zabezpieczył 51 
tys. zł. Przynajmniej do koń-
ca 2022 roku świadczyć je bę-
dzie Przychodnia Weteryna-
ryjna Vetplanet (Rozlazłów 

31B). Zbłąkany zwierzak tra-
fi a na obserwację, a jeśli jest 
ranny, na przykład w wyniku 
wypadku komunikacyjnego, 
lekarze udzielają mu niezbęd-
nej pomocy. Usługi są świad-
czone całodobowo.

Schronisko w Nowym 
Dworze Mazowieckim to 
nowy obiekt, działający od 
2012 roku. Jest prowadzony 
przez wolontariuszy, którzy 
na przestrzeni ostatnich 
lat sukcesywnie podnoszą 
komfort życia przebywają-
cym tam zwierzakom. Psy 

mieszkają w boksach prze-
znaczonych maksymalnie 
dla dwóch zwierząt, wypo-
sażonych w ocieplone budy, 
szczeniaki są oddzielone 
od dorosłych zwierząt. W 
schronisku mieści się ca-
łodobowy gabinet wetery-
naryjny z salą zabiegową, 
szpitalik i sala edukacyj-
na, w której wolontariusze 
uczą dzieci humanitarne-
go traktowania zwierząt. 
Kilka lat temu schroni-
sko wzbogaciło się o bu-
dynek, w którym są bok-

sy z podgrzewaną podłogą 
i wybiegami. Trafi ają tam 
zwierzęta po zabiegach, 
dochodzące do zdrowia. 
Przed schroniskiem znaj-
duje się również plac zabaw 
dla psów. 

Ważny m   elementem 
działalności Fundacji Przy-
jaciół Braci Mniejszych jest 
prowadzenie akcji adopcyj-
nej. Podopiecznych schro-
niska, gotowych do zna-
lezienia nowych domów, 
możemy zobaczyć na stro-
nie internetowej www.fun-

dacjapsom.pl. Na łamach 
naszej gazety prezentujemy 
i zachęcamy do adopcji tych 
podopiecznych, którzy tra-
fi li do schroniska z terenu 
naszego miasta. 

Każdy z nas może po-
móc podopiecznym schro-
niska. Fundacja Przyjaciół 
Braci Mniejszych jest or-
ganizacją pożytku publicz-
nego. Można oddać na jej 
rzecz 1% w ramach odpi-
su podatku dochodowego, 
wpisując w zeznaniu PiT 
numer KRS: 0000372116. 

Dajcie szanse sochaczewskim 
bezdomnym zwierzakom
Od 1 stycznia bezdomne psy i koty z Sochaczewa trafi ają pod opiekę schroniska w Nowym Dworze Mazowieckim, 
prowadzonego przez Fundację Przyjaciele Braci Mniejszych. W myśl hasła „Nie kupuj – adoptuj!” zachęcamy do przygarnięcia 
podopiecznych ze schroniska. Na łamach naszej gazety prezentujemy zwierzęta, które trafi ły tam z terenu naszego miasta. 

Perła 

To malutka czarnulka, która została po-
rzucona przez właściciela. Ma około 5 lat i 
waży 10 kg. Trafi ła do schroniska razem ze 
swoim synkiem Kluskiem. Sunia jest spo-
kojna, delikatna i wrażliwa. Bardzo tęskni 
za swoim domem. Potrzebuje trochę czasu, 
aby poznać i obdarzyć zaufaniem nową oso-
bę. Potem zmienia się w małą przylepkę. Na 
smyczy Perła radzi sobie bardzo dobrze, jest 
grzeczna i posłuszna.

Klusek 

To mały, młody psiak, ma dwa lata i waży 10 
kg. Trafi ł do schroniska razem ze swoją mat-
ką Perłą, z którą błąkał się w okolicach ul. 
Kolejowej w Sochaczewie. Niestety Klusek 
jest mocno wycofany i czuje się niepewnie w 
nowym otoczeniu. W chwilach stresu potrafi  

pokazać ząbki. Będzie potrzebował czasu na 
socjalizację i poznanie nowych opiekunów. 
Klusek nie umie chodzić na smyczy.

Greg 

To psiak w typie owczarka niemieckiego. Ma 
około trzech lat i waży 30 kg. W pierwszych 
chwilach był zdezorientowany i nie czuł się 
pewnie w nowym środowisku. Z czasem, gdy 
poznał nowych opiekunów oraz otoczenie, 
otworzył się i nabrał pewności siebie. Oka-
zało się, że jest towarzyski i przyjacielsko na-
stawiony do człowieka. Greg zna smycz, ale 
potrzebuje jeszcze kilku lekcji, ponieważ po-
trafi  mocniej szarpnąć.

Kirkor

To duży pies. Ma ok. 5 lat, waży 33 kg. W 
pierwszych chwilach w nowym otoczeniu 
nie czuł się pewnie i był trochę onieśmie-

lony. Jednak gdy poznał miejsce i opieku-
nów okazało się, że to otwarty i przyjaciel-
sko nastawiony do człowieka pies. Widać, 
że lubi być w centrum uwagi a towarzystwo 
człowieka sprawia mu dużo radości. Kirkor 
umie chodzić na smyczy, choć trochę cią-
gnie.

Bolusia 

To śliczna koteczka znaleziona na tere-
nie Sochaczewa 12 lutego. Ma około pię-
ciu lat. Kicia jest ostrożna w pierwszym 
kontakcie z człowiekiem, ale dość szyb-
ko przełamuje swoje lęki i obawy. Kie-
dy już pozna otoczenie i nowych opie-
kunów, okazuje się być sympatyczna i 

przyjacielska. Lubi drapanie po szyi i za 
uszkiem. Bolusia umie korzystać z ku-
wety.

Laser

To średni trikolorek. W połowie lutego błą-
kał się w okolicach ul. Matejki. Ma około 
pięciu lat i waży 22 kg. Piesek jest bardzo 
onieśmielony nieznanym otoczeniem. Jed-
nak w stosunku do człowieka jest łagodny i 
przyjacielski. Lubi nadstawić łepek do gła-
skania i brzuszek do drapania. Niestety La-
ser nie umie chodzić na smyczy. Psiak tę-
skni i czeka na szybki powrót do swojego 
domu.

NIE KUPUJ – ADOPTUJ!
Każdy pies, który trafia do schroniska w Nowym Dworze Mazowieckim, 

objęty jest 14-dniową kwarantanną. Jeśli w tym czasie nie odbierze 
go właściciel, pies zostanie zaszczepiony, zaczipowany, wykastrowany 

i placówka zacznie szukać dla niego nowego opiekuna. Warunkiem adopcji 
jest wypełnienie ankiety dostępnej na stronie www.fundacjapsom.pl, 
zgoda na wizytę przed i po adopcji, podpisanie umowy adopcyjnej. 

Telefon do placówki: 795-845-242.



23 lutego 2021  nr 4 (1380)
SOCHACZEWSKA

KULTURA 9

Daniel Wachowski

Współczesna edukacja po-
szukuje nowych, atrakcyj-
nych,   skutecznych   form 
przekazywania wiedzy i roz-
budzania   zainteresowań. 
Odpowiedzią na wyzwania 
świata, w jakim żyją już kil-
kuletnie dzieci, opanowa-
nego przez ekrany komórek 
i tabletów, stały się właśnie 
kreatywne zajęcia plastyczne, 
teatralne i muzyczne organi-
zowane w ramach Artystycz-
nych Kramnic. I choć na ra-
zie nie można przeprowadzić 
warsztatów, wspólnie poba-
wić się plasteliną i farbami, to 
najwyraźniej udało się zna-
leźć formułę, która zachęca 
dzieci do poznawania sztuki, 
motywuje do praktycznego 
zdobywania wiedzy. 

- Docierają do nas opi-
nie rodziców, że Artystycz-
ne Kramnice podobają się naj-
młodszym, maluchy chętnie 
korzystają z zajęć i ten sam pro-
gram oglądają kilka razy. I to 
jest miara sukcesu tego projek-
tu - mówi Joanna Niewiadom-
ska-Kocik, naczelnik Wydziału 
Kultury, Turystyki i Promocji 
Miasta. 

VII edycja Kramnic to trzy 
spotkania, a pierwsze z nich już 
w niedzielę 28 lutego. Tego dnia 
dzieci obejrzą program „Na tro-
pie melodii”. Jego główna boha-
terka, melodia, będzie przewod-
niczką po dziełach muzycznych 
wykonywanych przez uczniów 
Państwowej Szkoły Muzycz-
nej. Nie zabraknie melodyjnych 
utworów i piosenek a także pre-
zentacji kolejnych instrumen-
tów muzycznych. Dzieci z klas 
młodszych, pod kierunkiem 
Katarzyny Orlińskiej, wykona-

ją ćwiczenia umuzykalniające 
skupiające się na odczytywaniu 
przebiegu melodii, a Magdale-
na Jaworska wraz z małymi go-
śćmi z Przedszkola „Bajkowa 
Polana” w Sochaczewie zaprosi 
na rozśpiewane gordonki – czy-
li  zajęcia „PARABAM”.

Marcowa edycja kramnic 
pod tytułem „Wiosno, wio-
senko!” odbędzie się z udzia-
łem dziecięco-młodzieżowego 
zespołu pieśni i tańca FOLK-
LOREK pod kierunkiem Ka-
tarzyny Proch i Kingi Przy-

bylskiej. Tego dnia animatorki 
opowiedzą o polskich zwycza-
jach związanych z nadejściem 
wiosny i świętami wielkanoc-
nymi. Wszystko to okraszo-
ne zostanie tańcem i śpiewem 
w pięknych strojach ludowych. 
Nie zabraknie muzyki nawią-
zującej do tej pory roku a także 
kolejnych prezentacji młodych 
instrumentalistów ze szkoły 
muzycznej. Magdalena Jawor-
ska poprowadzi wiosenne śpie-
wanki i zajęcia rytmiczne w ra-
mach zajęć gordonowskich dla 
najmłodszych.

Wiosenny sezon kramnic 
zakończy w kwietniu program 
„Kwiecień–plecień, czyli mu-
zyczne ciepło-zimno”. Tym ra-
zem animatorzy zaproszą do 
zabawy w muzyczne kontrasty: 
głośno-cicho, szybko–wolno i 
inne przeplatające się elemen-
ty muzyki z udziałem uczniów 
PSM. Nie zabraknie kolejnych 
prezentacji różnorodnych in-
strumentów   muzycznych, 
utworów i piosenek nawiązują-
cych do tematu spotkania. I tra-
dycyjnie Magdalena Jaworska 
poprowadzi wspólne muzyko-
wanie w ramach zajęć PARA-
BAM.

Doświadczenia nabyte pod-

czas grudniowego festiwalu 

chopinowskiego Państwowa 

Szkoła Muzyczna w Sochacze-

wie chce wykorzystać przy ko-

lejnej imprezie organizowanej 

online. Tym razem będzie to 

XIX Międzynarodowy Kon-

kurs Skrzypcowy ,,Janko Mu-

zykant”.

Przy wsparciu ratusza so-
chaczewska szkoła muzycz-
na pod koniec ubiegłego roku 
z powodzeniem zorganizowa-
ła pierwszy tego typu festiwal 
przeprowadzony zdalnie. To 
niewątpliwie otworzyło drogę 
do kolejnych wydarzeń arty-
stycznych realizowanych w tej 
samej formule. Konkurs „Jan-
ko Muzykant” odbędzie się w 
dniach 22-25 marca.

W konkursie mogą wziąć 
udział skrzypkowie urodze-
ni po 31 grudnia 2002 r. Tak 
jak w festiwalu chopinowskim 
należy przesłać do organiza-
torów fi lm z nagraniem pro-
gramu konkursowego. Plik 
powinien być oryginalny, bez 
korekcji obrazu i dźwięku i 
przedstawiać całą sylwetkę 
wykonawcy. Zgłoszone pro-

gramy oceni komisja konkur-
sowa. Pracom jury przewod-
niczyć będzie utytułowana 
skrzypaczka i pedagog prof. 
Magdalena Szczepanowska. 
Listę nagrodzonych poznamy 
26 marca.  Koncert laureatów 
obejrzymy 28 marca na kana-
le YouTube i Facebooku PSM 
oraz Facebooku Miasta So-
chaczew.

Warto przypomnieć, że 
pierwszy konkurs skrzyp-
cowy odbył się w 2000 roku 
i miał charakter wewnątrz-
szkolny.  Od 2001 do 2009 
roku odbywał się jako kon-
kurs ogólnopolski, a póź-
niej zyskał rangę międzyna-
rodowego i tak jest do dziś. 
Koordynatorem wydarze-
nia jest Marita Uhlig, obec-
nie wicedyrektor PSM. 

Organizatorem konkur-
su jest Państwowa Szko-
ła Muzyczna, a partnerem 
projektu Urząd Miejski w 
Sochaczewie. Szczegółowy 
regulamin konkursu oraz 
wszelkie informacje można 
znaleźć na stronie interne-
towej placówki: www.psm-
sochaczew.weebly.com w 
zakładce konkursy. (sos)

Ruszyły zapisy do VIII edycji 

Festiwalu Poezji i Pieśni Pa-

triotycznej „Nie mówię szep-

tem, gdy mówię skąd jestem”. 

Z uwagi na sytuację epide-

miczną tegoroczne wydarze-

nie przeprowadzone będzie 

w formule online. Zgłoszenia 

przyjmowane są do 12 marca. 

Finał festiwalu zaplanowano 

na 28 marca. 

- Jest to największy tego typu fe-
stiwal w powiecie sochaczew-
skim, którego idee powinny 
być bliskie sercu każdego Pola-
ka. Oczywiście nic nie zastąpi 

wspaniałej atmosfery, która pa-
nuje podczas eliminacji i kon-
certu laureatów, jednak mocno 
wierzymy w to, że edycja online 
również wzbudzi duże zainte-
resowanie. Sposób przesyłania 
plików został uproszczony do 
minimum, tak aby każdy miał 
szansę się zgłosić – informuje  
główny organizator festiwalu, 
Daniel Janiak. 

Jak czytamy w regulami-
nie, uczestnicy przygotowują 
prezentację całości (fragmentu) 
wiersza lub piosenki patriotycz-
nej w formie nagrania wideo. 
Soliści oraz zespoły mogą śpie-

wać do podkładu lub do swojego 
akompaniamentu. Czas prezen-
tacji nie może przekraczać pięciu 
minut. Odpowiednio przygoto-
wane nagranie należy umieścić 
na dysku Google i wraz ze ska-
nem wypełnionej karty zgło-

szeniowej oraz z podpisanymi 
oświadczeniami przesłać dro-
gą elektroniczną na adres: biu-
rofestiwal@onet.pl do północy 
12 marca. Regulamin konkursu 
oraz karty zgłoszeń dostępne są 
na portalu Sochaczew.pl.

Podobnie jak w poprzed-
nich edycjach uczestnicy fe-
stiwalu podzieleni zostaną 
na cztery kategorie wieko-
we: klasy I-III szkół podsta-
wowych, klasy IV-VI, kla-
sy VII-VIII, uczniowie szkół 
średnich i dorośli. W każdej 
z nich poznamy zwycięzców 
w podkategoriach poezji pa-
triotycznej i pieśni patrio-
tycznej. 

Finał festiwalu, czyli ogło-
szenie wyników, 28 mar-
ca o 17:00. Zwycięskie wystę-
py obejrzymy na Facebooku 
Miasta Sochaczew. 

- Tegoroczną edycję dedyku-
jemy Krzysztofowi Kamilowi Ba-
czyńskiemu z okazji 100. rocznicy 
jego urodzin. Nowością w Festi-
walu jest możliwość zgłoszenia się 
osób spoza powiatu sochaczew-
skiego. Z całego serca zachęcam 
i zapraszam do wzięcia udziału w 
konkursie – dodaje Daniel Janiak.

Organizatorami VIII Festi-
walu Poezji i Pieśni Patriotycz-
nej „Nie mówię szeptem, gdy 
mówię skąd jestem” są: radny 
powiatu sochaczewskiego Da-
niel Janiak oraz Urząd Miejski 
w Sochaczewie.

(mf)

Artystyczne Kramnice 
po raz siódmy
To już VII edycja projektu, który angażuje najmłodszych do kreatywnych działań, przybliża 
im teatr, taniec, pokazuje świat dźwięków, światła, koloru. 28 lutego rusza wiosenna edycja 
Artystycznych Kramnic zatytułowana „Muzyczny Kuferek”. Jak zawsze opiekę merytoryczną 
nad projektem sprawuje Katarzyna Orlińska. Artystyczne Kramnice będzie można obejrzeć 
na fanpagu Miasta Sochaczew na Facebooku oraz miejskim kanale na YouTube.

Nie mówię szeptem, gdy mówię skąd jestem

Janko Muzykant online
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Jedną z tradycji celebrowa-

nych w miejskich placów-

kach oświatowych stało się 

organizowanie balów kar-

nawałowych dla dzieci. W 

ostatnich dniach do wspól-

nej zabawy zaprosiły pod-

opiecznych m.in. żłobek 

integracyjny oraz przed-

szkola nr 1, 6 i 7. 

We wszystkich placów-
kach zabawa była znakomi-
ta. Przebrania i maskarady 
były okazją do spełnienia 
marzeń o byciu kimś zu-
pełnie innym. Dzieci, choć 
na jeden dzień, mogły prze-
nieść się do krainy fantazji, 
czarów i magii. Dziewczyn-
ki zmieniły się w królewny, 
wróżki, czerwone kapturki i 
pszczółki. Chłopcy chwyci-

li z kolei za miecze, pelery-
ny, założyli rycerskie zbroje, 
przebierali się za Spider-
mana, Batmana, policjanta, 
strażaka, pirata, siłacza, bo-
haterów popularnych kre-
skówek i fi lmów animowa-
nych. 

Ogromną pracę wyko-
nały również nauczycielki, 
przygotowując wystrój sal 
balowych dla każdej z grup. 
Oczywiście ciocie też się 
przebrały i na balu wystą-
piły w przebraniach księż-
niczek czy klaunów. Uczest-
nicy zabaw karnawałowych 
wykazali się oczywiście du-
żymi umiejętnościami ta-
necznymi. Balom towa-
rzyszyły konkursy, m.in. 
zręcznościowe i plastyczne. 
A kolejny taki bal za rok…

Jolanta Sosnowska

Za naszym pośrednictwem 
Lokalny Komitet Organiza-
cyjny Samorządowego Kon-
kursu Nastolatków ,,8 Wspa-
niałych” wraz ze Starostwem 
Powiatowym w Sochaczewie 
oraz samorządami gminny-
mi z powiatu sochaczewskie-
go zapraszają do zgłaszania wy-
różniających się wolontariuszy 
do XV Sochaczewskiej Edycji 
Konkursu ,,8 Wspaniałych”.

Konkurs rusza mimo pan-
demii, a zgłoszenia przyjmo-
wane są w dwóch kategoriach: 
indywidualnej i grupowej (na 
oddzielnych   formularzach). 
Startować mogą uczniowie 
czwartej klasy szkoły podsta-
wowej i wyższych (tzw. „óse-
meczki”) oraz młodzież szkół 
ponadpodstawowych („ósem-
ki”). Ten podział dotyczy za-
równo kategorii indywidualnej, 
jak i grupowej.

Zgłoszeń mogą dokonywać 
organizacje społeczne, szko-
ły i wszyscy, którzy doświad-
czyli dobra, pomocy od mło-
dych ludzi lub są świadkami 
ich wyróżniającej się postawy. 
Być może właśnie pandemia 
ujawniła osoby, które otworzy-
ły się na potrzeby innych. Robi-
ły zakupy, wychodziły z psem, 

dzwoniły do potrzebujących 
wsparcia, a czasem zwykłej roz-
mowy. Warto pokazać takie 
postawy i wyróżnić udziałem w 
konkursie.

Formularze zgłoszenio-
we można dostarczać na ad-
res mailowy: osmiu.wspania-
lych.sochaczew@gmail.com 

(skan dokumentów powinien 
znajdować się w jednym pli-
ku), osobiście (do pokoju pe-
dagoga szkolnego) lub dro-
gą pocztową na adres Zespół 
Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Sochaczewie 
(,,80”), ul. Józefa Piłsudskie-
go 51, 96-500 Sochaczew z 

dopiskiem: Konkurs „Ośmiu 
Wspaniałych”.

Zgłoszenia należy skła-
dać do 5 marca 2021 r. 

Organizatorzy   proszą, 
aby wszystkie zgłoszenia 
(papierowe i elektronicz-
ne) zawierały podpisy pod 
oświadczeniami na końcu 
karty zgłoszeniowej. Zgło-
szenia bez podpisów nie 
będą rozpatrywane.

Przesłuchania do po-
wiatowego etapu konkur-
su odbędą się najpóźniej do 
16 marca 2021 roku, w for-
mie dostosowanej do aktu-
alnej sytuacji epidemiolo-
gicznej, o czym kandydaci 
zostaną poinformowani te-
lefonicznie.

Pytania dotyczące kon-
kursu, jego regulaminu i 
przebiegu należy kierować 
na adres mailowy podany 
wyżej.  

Redakcja zachęca do 
zgłaszania   kandydatów, 
którzy zasługują na tytuł 
Wspaniałych 2021 r.  Spo-
śród nich jedna osoba bę-
dzie reprezentować nasz 
powiat w ogólnopolskim fi -
nale. W jakiej formule się on 
odbędzie, zależy oczywiście 
od sytuacji epidemicznej w 
kraju. 

15 lat „Wspaniałych”
Zawsze wyróżnia ich chęć pomocy innym, otwarte spojrzenie na drugiego 
człowieka, oddanie idei społecznikowskiej i godna naśladowania postawa. W tym roku 
wolontariusze z Sochaczewa i całego powiatu po raz 15. zaprezentują swoje dokonania.

7 marca w gabinecie na ko-

łach przeprowadzonych zo-

stanie 70 bezpłatnych ba-

dań mammografi cznych, a 

to wszystko w ramach miej-

skiej akcji profi laktycznej 

adresowanej do pań, które 

nie kwalifi kują się na dar-

mową mammografi ę NFZ. 

Koszt badań pokryje Urząd 

Miasta. 

- Zachęcam sochaczewian-
ki, by skorzystały z okazji i 
sprawdziły swój stan zdro-
wia. Badania prowadzone 
będą w ścisłym reżimie sa-
nitarnym – informuje Jo-
anna Kamińska, naczelnik 
Wydziału Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia 
UM. I przypomina, że to 

już dziesiąta tego typu ak-
cja. Pierwszy raz panie spo-
za programu NFZ zaproszo-
no do mammobusu w 2012 
roku i od tego czasu, gdy w 
kalendarzu zbliża się Dzień 
Kobiet i Dzień Matki, bur-
mistrz cyklicznie zaprasza 
je na mammografi ę.

Teraz ratusz zafundu-
je darmowe badania 70 pa-
niom. Może z nich skorzy-

stać każda sochaczewianka 
w wieku do 49 i po 70 roku 
życia. Mammobus przy-
jedzie do nas w niedzielę 7 
marca i jak zawsze stanie 
na pl. Kościuszki. Lekarze z 
fi rmy MEDICA będą przyj-
mowali pacjentki od 9.00 
do 17.00. Wizyta zajmu-
je kilkanaście minut, bada-
nie jest bezbolesne, nie po-
trzebne jest skierowanie od 

lekarza rodzinnego. Panie 
umawiane będą na konkret-
ne godziny, by nie czekały 
na swoją kolej kilkadziesiąt 
minut.

Zapisy chętnych prowadzo-
ne będą telefonicznie od 1 mar-
ca, w godz. 8.00-16.00, aż do 
wyczerpania limitu 70 miejsc. 
Ponieważ akcja fi nansowana 
jest z budżetu miasta, na bada-
nia zapisywane będą jedynie 
mieszkanki Sochaczewa. 

Zapisy przeprowadzi Wy-
dział Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia. Należy 
zadzwonić do Urzędu Mia-
sta (862-22-35) i wybrać we-
wnętrzny numer 440. Badania 
w 100 procentach fi nansuje sa-
morząd miasta z funduszu na 
profi laktykę prozdrowotną.

Mammografi a dla pań na koszt miasta

Karnawałowa zabawa 
w żłobku i przedszkolu
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Jolanta Sosnowska

- W czasie lockdownu, kie-
dy biblioteki musiały być za-
mknięte, zależało nam na 
wsparciu nauczycieli i stu-
dentów piszących prace za-
liczeniowe,   l icencjackie, 
magisterskie lub przygoto-
wujących się do egzaminów. 
Ogłosiłyśmy w mediach 
społecznościowych i na stro-
nach www, że możemy po-
móc w wyszukiwaniu lite-
ratury na wskazany temat, 
w oparciu o nasze zasoby, 
książki, Ibuki, czasopisma, 
pomoce dydaktyczne i fi lmy. 
Tym samym włączyłyśmy 
się w zainicjowaną przez 
SBP akcję #NieZostawiam-
Czytelnika, polegającą na 
promowaniu dostępu do in-
formacji w czasie pandemii. 
- opowiada Elżbieta Szczy-
pińska, kierownik socha-
czewskiej fi lii Wojewódzkiej 
Biblioteki Pedagogicznej. 

W ten sposób bibliote-
karki udostępniły blisko 
200 skanów artykułów z 
czasopism. Zainteresowa-
ni otrzymywali też spis cza-
sopism dostępnych on-line. 
Usługa cieszy się zaintereso-
waniem po dziś dzień.

- Tak jak pewnie więk-
szość bibliotek, tworzyły-
śmy wykazy przydatnych 
linków, które rozsyłałyśmy 
do nauczycieli i zamieszcza-
łyśmy w aktualnościach na 
stronie www. Były to m.in. 
wykazy stron: z ciekawymi 
ofertami doskonalenia on-
-line dla nauczycieli, z zaba-
wami dla dzieci w domu, z 
dobrymi praktykami  pracy 
zdalnej w bibliotece - dodaje 
Elżbieta Szczypińska. 

Wiosną ,    k iedy   rząd 
ogłosił   zakaz   wychodze-
nia z domu, z myślą o dzie-
ciach i młodzieży zamknię-
tych w domach, pracownice 
biblioteki zamieściły na FB 
quiz czytelniczy ze znajo-
mości lektury on-line oraz 
książki-puzzle interaktyw-
ne. Ogłosiły też dwa kon-
kursy literackie. Pierwszy 
zatytułowany był: „Od ja-
kich słów zaczynałaby się 

Twoja książka?”. Zada-
niem uczestnika było napi-
sanie krótkiego tekstu (do 
100 słów), opatrzonego ty-
tułem. Każdy mógł wziąć w 
nim udział. Komisja składa-
jąca się z nauczycieli polo-
nistów i bibliotekarzy przy-
znała dwie nagrody. Wyniki 
konkursu i wygrane „po-
czątki” zostały opublikowa-
ne w Tygodniu Bibliotek na 
stronach www i Facebooku 
biblioteki. 

Drugi konkurs ogło-
szony na bibliotecznym Fa-
cebooku pt. „Wyrusz na 
fascynującą przygodę z 
książkami!” polegał na na-
pisaniu opowiadania, któ-
re miało zawierać jak naj-
więcej tytułów książek w 
niezmienionej formie gra-
matycznej. Tekst nie mógł 
przekroczyć 300 wyrazów. 
Konkurs skierowany był do 
wszystkich chętnych, nie-
zależnie od wieku i miejsca 
zamieszkania. Jurorom po-
dobały się trzy prace, które 
zostały nagrodzone książ-
kami i opublikowane za 
zgodą autorów na biblio-
tecznym Facebooku. 

- W Tygodniu Bibliotek  
podsumowałyśmy online 
konkurs „Wydajemy własną 
książkę” Pokazałyśmy pra-
ce z jego poprzednich pięt-
nastu edycji na wirtualnej 
wystawie stworzonej z wy-
korzystaniem oprogramo-
wania Emaze. Zdjęcia okła-

dek książek można było 
oglądać na bibliotecznym 
Facebooku - mówi Elżbieta 
Szczypińska. - Co roku na 
spotkanie z laureatami za-
praszaliśmy lokalnego pisa-
rza, który opowiadał o swo-
jej drodze do pisarstwa i 
udzielał młodym twórcom 
wartościowych wskazówek. 
Znany, nie tylko w naszym 
środowisku, Michał Goł-
kowski z ochotą przystał na 
propozycję nagrania fi lmi-
ku skierowanego do  mło-
dych twórców. Materiał pt. 
„Michał Gołkowski i jego 
wirtualna lekcja dla mło-
dzieży o pisaniu książek”, 
pojawił się na bibliotecznym 
Facebooku 15 maja, w Tygo-
dniu Bibliotek. Obejrzało 
go ponad 1200 osób. Można 
znaleźć go na bibliotecznym 
kanale YouTube. Nadal jest 
dostępny. Serdecznie zachę-
cam do obejrzenia. 

Okazuje się także, że bi-
blioteka bywa kołem ra-
tunkowym dla twórców. 
W grudniu ubiegłego roku 
bp została poproszona o 
rozpropagowanie wydaw-
nictwa o lokalnej tematy-
ce „Bitwa nad Bzurą 1939”, 
wydanego przez Muzealną 
Grupę Rekonstrukcji Histo-
rycznej. Cały nakład miał 
być rozdawany na spotka-
niach autorskich, jednak 
wprowadzone obostrzenia 
pokrzyżowały plany auto-
rów. 

- Natychmiast wrzuci-
łyśmy informację na FB. 
No i zaczęło się... Roz-
dzwoniły się telefony z ca-
łej Polski. Różne instytu-
cje zaczęły pisać prośby 
o przekazanie przewod-
nika. W zamian oferowa-
ły swoje wydawnictwa. 
Dzięki temu nawiązały-
śmy współpracę z Insty-
tutem Pileckiego w War-
szawie, Stowarzyszeniem 
Ziemi Gąbińskiej, oddzia-
łem PTTK w Łowiczu. Od 
każdej otrzymałyśmy pa-
kiet książek. Odwiedza-
li nas i mieszkańcy Socha-
czewa, i ludzie z odległych 
zakątków Polski. Odezwa-
ła się nawet wnuczka boha-
tera poległego w walkach 
nad Bzurą w 1939 r., o któ-
rym jest wzmianka w prze-
wodniku. 300 egzemplarzy 
książki rozeszło się w cią-

gu tygodnia. Zadbałyśmy 
też o to, by znalazły się w 
każdej bibliotece szkolnej 
na trenie Sochaczewa i po-
wiatu sochaczewskiego - 
wspominają panie biblio-
tekarki. 

Misją Biblioteki Peda-
gogicznej w Sochaczewie 
jest wspieranie nauczycieli 
w ich pracy dydaktycznej i 
wychowawczej oraz dosko-
naleniu zawodowym. Or-
ganizowane są konferencje, 
warsztaty, sieć współpracy i 
samokształcenia. Ze wzglę-
du na ograniczenia w orga-
nizowaniu spotkań w cza-
sie  pandemii, zostały one 
przeniesione do sieci. Przy 
pomocy nowych techno-
logii, na platformie Click-
Meetingm, odbył się webi-
nar, który w  założeniu ma 
przypominać tradycyjne 
spotkanie i umożliwić kon-

takt z uczestnikami mimo 
dużych odległości. Biblio-
teka zadebiutowała warsz-
tatami „Każdy jest inny, 
wyjątkowy…”.   Kolejne od-
będą się niebawem, a ich te-
maty to: „O przyjaźni słów 
kilka”,  „Emocje zapisane w 
książkach”, „Otyłość i nad-
waga wśród dzieci i mło-
dzieży”.

Na koniec warto przy-
toczyć jeszcze jedno do-
świadczenie, takie ku po-
krzepieniu serc. Jest nim 
akcja „Mikołajkowa paczka 
z książkami”. 

- Od pięciu lat zbieramy 
książki do Biblioteki Ma-
łego Pacjenta, którą wraz z 
Fundacją Zaczytani otwo-
rzyliśmy w sochaczewskim 
szpitalu w 2015 roku. Dzięki 
wrażliwym i hojnym miesz-
kańcom, sochaczewskim 
szkołom i przedszkolom, 
udawało się dwa razy do 
roku dostarczać tam pacz-
ki z książkami dla dzieci i 
ich rodziców, którzy z nimi 
zwykle przebywają na od-
dziale. Uzbierałyśmy kolej-
ne kilkaset woluminów, ale 
pandemia pomieszała nam 
plany. Szpital nie przyjmu-
je książek, a my nie mamy 
gdzie ich przechowywać - 
opowiada  Elżbieta Szczy-
pińska. - Koleżanka od-
powiedzialna za zbiórkę 
wymyśliła, że może książ-
ki przeznaczone dla doro-
słych, przekażemy do ja-
kiegoś zakładu karnego. 
Skontaktowała się z kilko-
ma. Na nasz apel odpowie-
dział Zakład Karny w Płoc-
ku, do którego pojechało 
ponad trzysta książek do 
poczytania, w tym najwię-
cej, jak się okazało, krymi-
nałów... 

Biblioteka nie zrezy-
gnowała także z dwóch sta-
łych konkursów „Tę książ-
kę warto przeczytać” oraz 
„Zaklinajmy, zaczytajmy...” 
(konkurs fotografi czny). 
Zachęcamy do śledzenia 
propozycji książnicy, któ-
ra jak widać, w czasie pan-
demii nie zasypia gruszek w 
popiele.

Nie zostawili czytelnika w pandemii
Zainteresować książką można na różne sposoby. Wszystko zależy od inwencji bibliotekarzy. Przekonali się o tym czytelnicy 
korzystający z usług biblioteki pedagogicznej w Sochaczewie, którzy otrzymali pomoc przy pisaniu prac magisterskich 
i licencjackich. Biblioteka proponowała konkursy, zabawy z książką i szkolenia dla nauczycieli.
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Najstarsza wzmianka o pozwo-
leniu dla Ziemi Wyszogrodz-
kiej na budowę żupy we wsi Ka-
mion pochodzi z 1607 roku. 
Kamion był wówczas wsią na-
leżącą do Starostwa Wyszo-
grodzkiego. Sól tam składowa-
na miała być sprzedawana na 
tych samych zasadach co w in-
nych składnicach królewskich, 
z przeznaczeniem dla ziemi so-
chaczewskiej. Wedle źródeł hi-
storycznych okres funkcjono-
wania składu soli w Kamionie 
określiłem początkowo na 
XVII i XVIII wiek. 

Po pierwszej publikacji w 
internecie informacji na temat 
składnicy, w trakcie rozmowy 
telefonicznej Sebastian Temp-
czyk poinformował mnie, że 
składnica w Kamionie funk-
cjonowała jeszcze przez niemal 
cały XIX wiek, co znajduje po-
twierdzenie na planie wsi rzą-
dowych Kamiona i Przęsławic z 
połowy XIX wieku, na którym 
miejsce to oznaczone jest jako 
magazyn soli.

Handlem solą spławianą 
Wisłą zajmowali się kupcy kra-
kowscy, sandomierscy i wielic-
cy. Od XIII do końca XVI wie-
ku najważniejszym ośrodkiem 
handlu solą na Mazowszu był 
Płock. Utworzenie składnicy 
soli krakowskiej mogło mieć 
niebagatelne znaczenie dla 
kupców sochaczewskich. Sam 
Sochaczew jeszcze w XVI wie-
ku miał w handlu solą pozycję 
marginalną, zwłaszcza w po-

równaniu do pobliskiego Łowi-
cza. Według źródeł z 1511 roku 
w Łowiczu istniał cech praso-
łów [handlarzy solą przyp. red.] 
liczący 40 członków. W począt-
ku drugiej połowy XVI wieku 
zarejestrowanych kupców soli 
było odpowiednio – 14 w Boli-
mowie, 21 w Łowiczu i tylko 5 
w Sochaczewie. Łowiccy kupcy 
nabywali głównie sól bocheń-
ską. W późniejszym czasie byli 
związani ze składnicą w Ka-
mionie. 

Relacje gospodarcze na tym 
polu w dorzeczu Bzury wyma-
gają dalszych studiów, choć wy-
daje się, że duży udział w han-
dlu solą krakowską miał na tej 
ziemi Kościół katolicki, współ-
pracujący z jej producentem – 
przedsiębiorstwem koronnym 
Żupy Krakowskie. Teren, na 
którym postawiono składnicę, 
stał się własnością żyjącego w 

XVII wieku Adriana Olbrachta 
Lasockiego, pełniącego funkcję 
starosty sochaczewskiego oraz 
jego sukcesorów. Następnie te-
ren ten był odsprzedany za nie-
znaną sumę pieniędzy na rzecz 
biskupa poznańskiego. Co cie-
kawe, na terenie obecnego po-
wiatu sochaczewskiego, nad 
Wisłą, istniały w czasach no-
wożytnych jeszcze dwie skład-
nice soli – w Suchodole i Pie-
czyskach, skąd sól miała być 
przeznaczona kolejno dla ziemi 
gostynińskiej i ziemi rawskiej. 
Ta druga miejscowość, dziś na-
zywana Pieczyskami Łowic-
kimi, nosiła miano Pieczyska 
Xięża.

W 2017 i 2018 roku Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą prze-
prowadziło pomiary za pomo-
cą georadaru i kappametru w 
miejscu, gdzie znajdował się 

skład soli w Kamionie. Badania 
prowadzono w związku z in-
formacjami, że w miejscu tym, 
jeszcze przed pierwszą woj-
ną światową mógł funkcjono-
wać kościół. Nie wiedzieliśmy 
jeszcze wtedy o istnieniu w Ka-
mionie składu soli krakowskiej. 
Teren, gdzie się znajdował, sta-
nowi wzniesienie nad samym 
brzegiem Bzury, a utworzone 
tam stanowisko archeologiczne 
zagrożone jest erozją rzeczną. 
Zabytki archeologiczne, takie 
jak ceramika i szkło, datowa-
ne na okres nowożytny, a także 
szczątki zwierzęce znajdowane 
były przez nas na powierzchni 
ziemi, na stoku skarpy. Obec-
nie, na terenie dawnego składu 
soli krakowskiej w Kamionie 
planowane są wykopaliska ar-
cheologiczne.

Mariusz Samborski, 
MZSiPBnB

Bilety za 1 zł i codzienne re-

citale w Muzeum Fryderyka 

Chopina z okazji 211. rocznicy 

urodzin kompozytora! Zapra-

szamy od 23 do 28 lutego.

Muzeum Fryderyka Chopina ser-
decznie zaprasza do wspólnego 
świętowania 211. rocznicy uro-
dzin kompozytora. W dniach 23-
28 lutego bilety wstępu kosztują 
jedynie 1 zł, a muzeum jest czyn-
ne dłużej - od wtorku do piątku w 
godzinach 11.00-20.00, zaś w so-
botę i niedzielę 11.00-21.00! Do 
każdego biletu zostanie dołączo-
ny muzyczny prezent.
Wtorek, 23.02
 godz. 17.00 oprowadzanie 
specjalne po wystawie czaso-
wej „Chopin i przyjaciele”. Pod-
czas spaceru bliżej przyjrzymy 
się postaci George Sand - kobie-
ty, z którą kompozytor spędził 
9 najlepszych lat swojego życia;
 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Andrzeja Wiercińskiego
Środa, 24.02
 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Adama Kałduńskiego
Czwartek, 25.02
 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Jakuba Kuszlika
Piątek, 26.02
 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Julii Łozowskiej
Sobota, 27.02 
 godz. 16.00 spotkanie w ramach 
cyklu „Salon Chopinowski”; 

 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Kamila Pacholca
Niedziela, 28.02
 godz. 18.00 recital fortepia-
nowy Marcina Wieczorka

Codziennie:
„Chopin i przyjaciele”. Wy-

stawa czasowa - daj się oczaro-
wać 30 oryginalnym obiektom, 
które opowiadają historie przy-
jaźni Fryderyka Chopina. 

Rękopisy Chopina - cykl 
pokazów specjalnych - Fan-
tazja-Impromptu op. 66 - za-
chwyć się podarunkiem Chopi-
na wpisanym do pamiątkowego 
albumu baronowej d’Est. 

Półgodzinne,   bezpłatne 
oprowadzania po wystawach 
stałej i czasowej (godz. 12:00, 
14:00 oraz 16:00) z animatorem 
Muzeum Chopina. 

Dodatkowo:
 Godzina słuchania - w 

ostatniej godzinie pracy Mu-
zeum, kiedy wszystkie sale po-
woli cichną, wsłuchaj się w 
dźwięki playlisty z kompozycja-
mi Chopina w sali koncertowej.

 Piszmy listy! Wystawie 
czasowej towarzyszy specjalne 
miejsce, w którym można po-
święcić chwilę na pisanie listów 
do swoich przyjaciół!

 Zapraszamy także do 
otwartego ponownie Domu 
Urodzenia Fryderyka Chopina 
i Parku w Żelazowej Woli!

Tydzień urodzinowy 
u Chopina W Kamionie była żupa

Miejscowość Kamion w powiecie sochaczewskim położona jest przy samym 
ujściu Bzury do Wisły. Ze względu na to strategiczne usytuowanie w okresie 
nowożytnym utworzono tu składnicę soli krakowskiej, tzw. żupę. Jej istnienie 
nie było dotychczas odnotowane w publikacjach naukowych.

OGŁOSZENIE SPOŁECZNE

Od tego numeru „Ziemi 

Sochaczewskiej” będziecie 

mogli państwo zapoznać 

się z niektórymi tytułami 

książkowych nowości, któ-

re trafi ły do zbiorów MBP. 

Zachęcamy do ich lektury, 

a potem do odwiedzenia bi-

blioteki. 

W królestwie 
książki

Ewa Cielesz 
„Wiedźmy”
W swojej najnowszej książce 
obyczajowej Ewa Cielesz opisu-
je historię trzech kobiet, które 
mieszkają w pobliżu a ich losy 
splatają się ze sobą. Każda jest 
inna i czego innego oczekuje od 
życia, ale łączy je przyjaźń. W lo-
sach Agaty , Olgi i Amiry rzeczy-
wistość przeplata się z odrobiną 
magii. W ich życie ingerują ta-
rot, bioenergoterapia i medycy-
na, które , jak się okazuje, mogą 
istnieć obok siebie. Powieść jest 
pełna emocji i ciekawych wyda-
rzeń, które wciągają od początku 
do końca. Jej obszerna objętość 
była dla mnie zaletą, a i tak po 

przeczytaniu czułam żal, że to 
już koniec. Ale tak dzieje w przy-
padku wszystkich książek Ewy 
Cielesz. Zachęcam również do 
sięgnięcia po jej trylogie „Córka 
cieni” oraz „Pochyłe niebo”.

Marek Stelar
„Blizny”
To pierwsza część kryminału 
z nadkomisarzem Tomaszem 
Rędzią ze szczecińskiej komen-
dy policji i prokurator Agniesz-
ką Rybarczyk. Razem prowadzą 
śledztwo w sprawie znalezio-
nych na budowie zwłok męż-
czyzny. Spotykają się po wielu 
latach, bo okazuje się, że znają 
się z czasów licealnych - oboje 

chodzili do tej samej klasy. Rów-
nież ofi ara to ich szkolny kole-
ga, okrzyknięty przed laty bo-
haterem zakończonej tragicznie 
klasowej wycieczki.  Na trzyma-
jącą w napięciu akcję ma wpływ 
obecna zbrodnia i szukanie jej 
śladów w przeszłości. Co łączy 
tajemnicze zabójstwo sprzed lat  
ze znalezionym niedawno cia-
łem? Nic tu nie jest oczywiste, 
również zakończenie zaskakuje. 
I tym razem Marek Stelar nie za-
wiódł moich oczekiwań. 

Od 20 lutego biblioteka 
przy ul. 1 Maja 21 czynna 

jest również w soboty 
w godzinach 9.00 - 13.00.



Sochaczewskie Centrum 
Kultury zaprasza młodzież 
i dorosłych do udziału w 
Konkursie Piosenki Po-
etyckiej „Zimowe Ogro-
dy”. Jest to druga edycja 
konkursu poświęconego 
poezji śpiewanej. W tym 
roku eliminacje zostaną 
przeprowadzone metodą 
online.

Konkurs „Zimowe Ogrody” 
skierowany jest do uczniów 
szkół średnich i dorosłych. 
Zadaniem uczestników jest 
przygotowanie własnej in-
terpretacji piosenki poetyc-
kiej wybranego poety lub 
autorskiego utworu z za-
kresu poezji śpiewanej. Pio-
senkę należy nagrać i udo-
stępnić na kanale YouTube. 
Nagranie, wraz z kartą zgło-
szenia, prosimy przesłać na 
adres mailowy: konkursy.
sck@gmail.com w terminie 
do 26 lutego.

Uc z e s t n i k ów    o c e n i 
trzyosobowa komisja kon-
kursowa. Pod uwagę będzie 
brany m.in. dobór repertu-
aru, interpretacja utworów 
oraz muzykalność i wa-
runki głosowe wykonawcy. 
Przewodniczącym jury, po-
dobnie jak w pierwszej edy-
cji, będzie bard piosenki 
poetyckiej, satyryk, założy-
ciel kabaretu OT.TO – Wie-
sław Tupaczewski. W decy-
zjach jurorskich wspierać 
go będą Jolanta Kawczyń-
ska - instruktor wokalny i 
teatralny SCK oraz dzien-
nikarka Radia Sochaczew 
Grażyna Bolimowska-Gaj-
da. Na zdobywców I, II i III 
miejsca czekają atrakcyj-

ne nagrody pieniężne oraz 
statuetki wykonane w no-
wej pracowni SCK - CNC 
Art. Zdobywca pierwszej 
nagrody wypromowany 
zostanie w mediach part-
nerskich, w tym na ante-
nie Radia Sochaczew, które 
również wypromuje zwy-
cięską piosenkę. Wszyscy 
uczestnicy otrzymają pa-
miątkowe dyplomy. 

Wręczenie nagród od-
będzie się 5 marca podczas 

koncertu laureatów w Klu-
bie Kontrast w Sochaczew-
skim Centrum Kultury w 
Boryszewie. Koncert zosta-
nie nagrany i udostępniony 
w konwencji post live na ka-
nale YouTube SCK life oraz 
na fanpage’u SCK na Face-
booku. 

Finał konkursu uświet-
ni swoim recitalem muzycz-
nym pieśniarka, kompo-
zytorska i autorka tekstów 
Antonia Krzysztoń. Orga-

nizatorzy zapewniają, że je-
śli tylko będzie taka możli-
wość, koncert odbędzie się z 
udziałem publiczności. 

Więcej informacji w re-
gulaminie konkursu na 
stronie   sck .sochaczew.pl 
(zakładka konkursy) oraz te-
lefonicznie pod nr (46) 863-
07-68. 

Koordynatorzy   kon-
kursu: Jolanta Kawczyńska 
i Anna Wolińska.
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O perspektywie Zimowe ogrody w nowej formule„Spotkania ze sztuką” to 
nowy autorski projekt So-
chaczewskiego   Centrum 
Kultury, którego premiera 
odbyła się pod koniec stycz-
nia. Jego celem jest pokaza-
nie szeroko rozumianej sztu-
ki w przystępnej, przyjaznej 
formie. Pomysłodawcą cyklu 
jest dyrektor SCK, Artur Ko-
morowski. 

Pierwsze „Spotkanie ze sztu-
ką” poświęcone było muzy-
ce klasycznej. Świat karnawa-
łowych dźwięków przybliżyła 
prof. dr hab. Anna Jeremus-
-Lewandowska. Druga od-
słona cyklu dotyczyć będzie 
sztuk pięknych. Temat per-
spektywy   w   malarstwie 
przedstawi artysta Marcin Su-
tryk. 

M. Sutryk studiował na 
Wydziale Humanistycznym 
Akademii Podlaskiej w Sie-
dlcach na kierunku pedago-
giczno-artystycznym. W 2003 
roku otrzymał magisterium 

i dyplom w pracowni grafi -
ki Haliny Cholewki i pracow-
ni malarstwa Mikołaja Bieługi. 
Jest członkiem Związku Arty-
stów Plastyków. Od 2000 roku 
prezentował swoje prace ma-
larskie i rysunkowe na kilku 
wystawach, m.in. w Muzeum 
Regionalnym w Siedlcach, w 
Galerii Akademickiej Aka-
demii Podlaskiej w Siedlcach 
oraz w Kościele św. Zygmun-
ta na Bielanach w Warszawie. 
Obok malarstwa zajmuje się 
fotografi ą oraz teorią sztuki. 
Jest doktorantem w Zakładzie 
Estetyki na Wydziale Filozofi i 
Uniwersytetu Warszawskiego. 
Prowadzi zajęcia z fotografi i w 
Wyższej Szkole Promocji oraz 
CKK Profesja w Warszawie. 

Na drugie „Spotkanie ze 
sztuką” zapraszamy w nie-
dzielę 28 lutego. Studium o 
perspektywie zaprezentowane 
zostanie o godz. 19.00 na fan-
page’u SCK na Facebooku oraz 
na kanale YouTube SCK life.
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FeFerdydurke
W piątek 26 lutego o godz. 
19.00, po raz pierwszy po 
długiej przerwie, scena So-
chaczewskiego Centrum 
Kultury otworzy się dla 
publiczności. W sali wido-
wiskowej w SCK przy ul. 
15 Sierpnia 83, Teatr Ma-
ska zaprezentuje przedpre-
mierowy pokaz spektaklu 
„FeFerdydurke” w reżyse-
rii Dawida Żakowskiego. 
Przedstawienie   transmi-
towane będzie na żywo na 
fanpage’u SCK na Facebo-
oku.

Prace młodych performe-
rów z „Maski” nad przygo-
towaniem spektaklu oparte-
go na prozie Gombrowicza 
trwały kilka miesięcy. Był 
to intensywny czas prób, w 
trakcie których mocno ewo-
luowała forma przedstawie-
nia. Trzeba pamiętać o tym, 
że czas w którym zrodził 
się pomysł na spektakl, był 
dość specyfi czny. Wszech-
obecna pandemia i wyni-
kające z niej ograniczone 
możliwości kontaktu, mia-
ły przełożenie nie tylko na 
metody pracy reżysera z ak-
torami, ale i na sam proces 
twórczy. Punktem wyjścia 
do pracy stało się doświad-
czenie nowej edukacji. 

- To pierwszy spektakl 
w Masce, który tak bez-
pośrednio odwołuje się do 
doświadczeń i zagadnień 
nastolatków w szkole. Wcze-
śniej temat szkoły wydawał 
mi się zbyt dosłowny. Jed-
nak w kontekście zdalnego 
nauczania, okazał się świet-

nym pretekstem do rozmo-
wy i dyskusji o obecnym 
systemie edukacyjnym po-
między uczniami, uczniami 
i nauczycielami oraz o sytu-
acji rodzinnej młodych lu-
dzi – mówi reżyser spekta-
klu, Dawid Żakowski.

Rok temu pomiędzy na-
uczycielskimi i uczniowski-
mi „gębami” postawiono 
ekrany komputerów, które 
niemal od razu stały się sym-
bolem nowoczesnej szkoły. 
Szybko jednak okazało się, 
że technologie, które miały 
być nadzieją, stały się nowy-
mi formami opresji, a sama 
szkoła nadal pozostaje in-
stytucją, która bryluje w róż-
nych formach „upupiania”.

- Czytaliśmy „Ferdydur-
ke” w kontekście pytań - Co 
i w jaki sposób buduje tożsa-
mość nastolatka we współ-
czesnej Polce? Dlaczego ak-
tualne   raporty   dotyczące 
młodzieży są tak zatrważa-
jące i czy istnieje jakieś wyj-
ście z tej wciąż powtarzają-
cej się sytuacji „upupienia” 
i wykluczenia społecznego 
– wspomina początek pracy 
nad spektaklem Dawid Ża-

kowski. – Młodzi aktorzy z 
„Maski” odnaleźli w Gom-
browiczu siebie. Przy współ-
pracy z Patrycją Babicką – 
dramaturgiem z Krakowa, 
uwspółcześnili go i stworzy-
li spektakl opowiadający o 
współczesnym nastolatku. 

Witold Gombrowicz w 
„Ferdydurke” dokonał wi-
wisekcji szkoły jako miejsca 
przekształcania i odkształ-
cania osobowości jednost-
ki. I choć wytykany przez 
niego formalizm, niedoj-
rzałość, anarchizm mło-
dych, koturnowość starych 
(…) wciąż zdają się być ak-
tualnymi społecznie zagad-
nieniami, każde pokolenie 
ma prawo do swojej „gęby”. 
Jaką formę nada jej Dawid 
Żakowski wraz z aktorami 
Teatru Maska, będzie moż-
na przekonać się już w naj-
bliższy piątek w Sochaczew-
skim Centrum Kultury.

Wstęp 10 zł. W związku 
z ograniczoną ilością miejsc 
dla publiczności, prosimy o 
rezerwacje telefoniczne w 
impresariacie SCK pod nr 
(46) 863-07-68.

Urząd Marszałkowski Wo-

jewództwa Mazowieckiego 

przypomina o trwających 

konkursach ofert na reali-

zację zadań przez organi-

zacje pozarządowe. 

Zgodnie z przepisami or-
ganizacje   pozarządowe, 
jako podmioty nie zaliczo-
ne do sektora fi nansów pu-
blicznych i nie działające 
w celu osiągnięcia zysku, 
mogą otrzymywać z budże-

tu samorządu wojewódz-
twa dotacje na cele publicz-
ne. Warunkiem udzielenia 
dotacji jest przeznaczenie 
jej na cele związane z reali-
zacją zadań należących do 
województwa. Zlecenie za-
dań i udzielenie dotacji na-
stępuje po przeprowadzeniu 
otwartego konkursu ofert. 
Harmonogram konkursów 
został przedstawiony Ma-
zowieckiej Radzie Działal-
ności Pożytku Publicznego 

oraz opublikowany na stro-
nie www.dialog.mazovia.pl. 

Lokalne organizacje po-
zarządowe mogą sięgnąć po 
pieniądze m.in. na działania 
z zakresu rozwoju przedsię-
biorczości, ekologii i ochro-
ny zwierząt, ochrony dzie-
dzictwa   przyrodniczego, 
pomocy społecznej, turysty-
ki i krajoznawstwa, wspo-
magania rozwoju wspólnot 
lokalnych, porządku i bez-
pieczeństwa.

Mazowieckie konkursy 
dla stowarzyszeń

Daniel Wachowski

Porozumienie określi zada-
nia, jakie w 2021 roku wyko-
na samorząd miasta na kwa-
terach wojennych i kwotę 
dotacji na ten cel. Wstępnie 
mówi się o 10 tys. zł. 

Dwa najlepsze przykłady 
współpracy ratusza i wojewo-
dy w ostatnich latach to remont 
grobów żołnierzy września 
1939 roku na cmentarzu pa-
rafi alnym przy ul. Traugut-
ta oraz generalna przebudowa 
cmentarza w Trojanowie. Oby-
dwa zadania wykonano w 2019 
roku. Do nowego wyglądu tro-
janowskiej nekropolii nawiązał 
w trakcie sesji radny Edward 
Stasiak. Jak powiedział, zosta-
ło tam zrobione bardzo dużo, 
odnowiono kwatery, zadbano o 
ogrodzenie. 

- Wielkie uznanie dla osób 
działających w tym zakresie i 
dla wykonawców. Cmentarz 
naprawdę wygląda dobrze, jest 
to godne uczczenie pamięci 
żołnierzy i chluba dla miasta - 
podsumował.

Renowację cmentarza wo-
jennego w Trojanowie nadzo-
rował urząd miasta, a jej kosz-
ty pokrył wojewoda. Za 2,6 
mln zł generalnemu remonto-
wi poddano kwatery, ustawio-
no 287 granitowych krzyży, 

na każdym z nich zamonto-
wano nową tabliczkę epitafi j-
ną wzorowaną na żołnierskim 
nieśmiertelniku, wymienio-
no obrzeża grobów, chodni-
ki, przebudowano część ogro-
dzenia, ułożono trawę. Na 
podstawie podobnego poro-
zumienia w ubiegłym roku na 
trojanowskiej nekropolii od-
słonięto tablicę upamiętniają-
cą ofi ary niemieckiej zbrod-
ni dokonanej w Henrykowie. 
Przypomina ona o tym, że w 
Sochaczewie pochowane są 
szczątki 70 Polaków - obroń-
ców ojczyzny, żołnierzy Woj-
ska Polskiego oraz ludności 
cywilnej - kobiet, mężczyzn 
i dzieci spalonych żywcem w 
stodole 18 września 1939 roku 
we wsi Henryków, w gminie 
Iłów, przez niemieckich żoł-
nierzy. 

Prace na cmentarzach są 
fi nansowane nie tylko przez 
rząd, ale też z budżetu mia-
sta i dotacji pozyskiwanych 
np. przez Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą. Dwa lata temu, dzię-
ki pracom badawczym wy-
konanym w Centralnym Ar-
chiwum Wojskowym, po 80 
latach od Bitwy nad Bzurą 
udało się ustalić ponad pół ty-
siąca dotychczas nieznanych 
nazwisk żołnierzy poległych 
na początku II wojny świato-
wej. Przez długie lata na cmen-
tarzu parafi alnym przy ul. 
Traugutta na tabliczkach znaj-
dowało się tylko 17 nazwisk, a 
obecnie jest ich niemal 150. Z 
kolei na cmentarzu w Trojano-
wie zamiast dotychczasowych 
160 nazwisk na tabliczkach 
widnieje ich ponad 530. 

Miasto zadba 
o kwatery wojenne
W trakcie ostatniej sesji (10.02) radni miasta jednogłośnie upoważnili 
burmistrza do zawarcia z wojewodą mazowieckim porozumienia 
w sprawie utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Dbanie o 
miejsca spoczynku żołnierzy to zadanie administracji rządowej, jednak 
Sochaczew od lat wspiera wojewodę w tych działaniach. 
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SOCHACZEWSKA

Opr. Maciej Frankowski

Mecz rozegrany w piątek 
12 lutego w Sochaczewie 
był bez wątpienia hitem 15. 
kolejki ekstraklasy kobiet. 
Drużyna SKTS podejmowa-
ła zespół wrocławskich aka-
demiczek. Przypomnijmy, 
że w rundzie jesiennej to 
ekipa z Dolnego Śląska była 
górą, pokonując u siebie 
klub z Sochaczewa 3:0. Tym 
razem wrocławianki musia-
ły pogodzić się z porażką. 
Zespół SKTS do zwycięstwa 
poprowadziła Irina Cioba-
nu. Rumunka pokonała naj-
pierw Katarzynę Węgrzyn 
3:1, a następnie, w czwar-
tej grze, w identycznym 
stosunku punktów rozpra-
wiła się z aktualną mistrzy-
nią Polski – Natalią Bajor. 
Trzeci, zwycięski punkt dla 
SKTS dorzuciła Daria Łu-
czakowska, która wygrała z 
Anną Węgrzyn 3:1. Autorką 
honorowego punktu dla ze-
społu z Wrocławia była Na-
talia Bajor, która w drugim 
pojedynku ograła Magdale-
nę Sikorską 3:1.

Dwa dni później, w nie-
dzielę 14 lutego, do Socha-
czewa przyjechał dziewią-
ty w ligowej tabeli zespół z 
Lidzbarka   Warmińskiego. 
Mecz w dobrym stylu roz-

poczęła Irina Ciobanu, która 
bez straty seta pokonała Zu-
zannę Pawelec. Prowadzenie 
dla sochaczewskiej drużyny 
podwyższyła Magdalena Si-
korska, która wygrała z mi-
strzynią Polski młodziczek, 
14-latką – Natalią Bogda-
nowicz 3:1. Triumf drużyny 
SKTS w starciu z Polmle-
kiem przypieczętowała Da-
ria Łuczakowska, bez straty 
seta ograła Aleksandrę Mi-
chalak.

Dwie wygrane pozwo-
liły drużynie Bronisława 
Gawrylczyka, z 36 punkta-
mi na koncie, wskoczyć na 
pierwsze miejsce w tabeli 
ekstraklasy kobiet. Pozycja 
lidera jest jednak najpew-
niej tymczasowa, bowiem 
SKTS ma najwięcej roze-
granych spotkań. Sochacze-
wianki w obecnym sezonie 
wzięły udział w 15 meczach, 
z których 11 rozstrzygnę-
ły na swoją korzyść. Dla po-

równania mistrzynie Pol-
ski z Tarnobrzega mają w 
swoim dorobku tylko trzy 
punkty mniej, przy 12 roze-
granych spotkaniach. 

Do zakończenia run-
dy zasadniczej sezonu 
2020/2021 sochaczewskiej 
drużynie pozostało pięć 
meczów. Teraz przed za-
wodniczkami SKTS kil-
ka tygodni przerwy w ligo-
wych zmaganiach. Kolejne 
spotkanie zagrają 17 mar-
ca, na wyjeździe w Często-
chowie. To ważny mecz, 
którego stawką będzie „do-
godne” rozstawienie w fa-
zie play-off . Przypomnijmy, 
że awansują do niej cztery 
najlepsze ekipy. W półfi na-
łowych dwumeczach zmie-
rzą się drużyny - pierwsza 
z czwartą oraz druga z trze-
cią. Z ogromnym prawdo-
podobieństwem   l iderem 
po rundzie zasadniczej bę-
dzie najbardziej utytułowa-
ny w historii kobiecego teni-
sa stołowego klub w Polsce 
- KTS Tarnobrzeg. Dlate-
go warto walczyć o kolejne 
punkty, aby zająć miejsce 
2-3 i spotkać się w półfi nale 
z teoretycznie mniej wyma-
gającymi rywalkami z Wro-
cławia lub Częstochowy. 

SKTS liderem
Drużyna Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego ma za sobą dwa kolejne 
zwycięskie spotkania. Zawodniczki Bronisława Gawrylczyka pokonały w hali 
MOSiR przy ul. Kusocińskiego zespoły z Wrocławia i Lidzbarka Warmińskiego.

SKTS Sochaczew – KU AZS UE Wrocław 3:1
Irina Ciobanu – Katarzyna Węgrzyn 3:1 (11:8, 11:7, 11:13, 11:3)
Magdalena Sikorska – Natalia Bajor 1:3 (11:6, 9:11, 4:11, 6:11)

Daria Łuczakowska – Anna Węgrzyn 3:1 (12:14, 11:6, 11:7, 11:6)
Irina Ciobanu – Natalia Bajor 3:1 (11:8, 11:8, 3:11, 11:4)

SKTS Sochaczew – Polmlek OSIR Lidzbark Warmiński 3:0
Irina Ciobanu – Zuzanna Pawelec 3:0 (11:5, 11:6, 11:7)

Magdalena Sikorska – Natalia Bogdanowicz 3:1 (11:8, 7:11, 11:8, 11:9)
Daria Łuczakowska – Aleksandra Michalak 3:0 (11:9, 11:7, 11:7)

Z oczywistych przyczyn Socha-

czewska Gala Sportu, w czasie 

której burmistrz wręczał sty-

pendia sportowe, w tym roku 

się nie odbędzie. Nagrody za-

wodnikom zostały jednak przy-

znane i ratusz wypłaci spor-

towcom w formie stypendiów 

blisko 80 tysięcy złotych. Kilka 

dni temu burmistrz podpisał 

zarządzenie w tej sprawie. 

Wnioski o stypendia sportowe 
dla zawodników za osiągnięte 
wyniki w międzynarodowym 

lub krajowym współzawod-
nictwie zgłaszali przedstawi-
ciele sochaczewskich klubów. 
Jak mówi naczelnik Wydziału 
Sportu i Organizacji Pozarzą-
dowych UM, Agata Kalińska, 
pandemia znacznie ograniczyła 
działalność niektórych stowa-
rzyszeń zajmujących się kultu-
rą fi zyczną. Jednakże zawod-
nikom trzech klubów udało się 
spełnić wymagane kryteria za-
warte w uchwale o stypendiach 
sportowych   przyznawanych 
przez burmistrza. 

W dwóch kategoriach przy-
znano w sumie 39 stypendiów. 
Będą wypłacane przez 10 miesię-
cy, od marca do grudnia br. De-
cyzje o ich przyznaniu, wręczane 
zawsze przez burmistrza podczas 
gali sportu, ze względu na środki 
bezpieczeństwa, zostaną tym ra-
zem przesłane prezesom klubów.

- Nie mogę sportowcom po-
gratulować osobiście, przekazać 
im podziękowań i słów uznania, 
dlatego za pośrednictwem me-
diów bardzo proszę, by w moim 
imieniu zrobili to szefowie klubów 

– mówi burmistrz Piotr Osiecki, 
inicjator ustanowienia programu 
stypendialnego w całości fi nanso-
wanego z budżetu miasta. 

Stypendium sportowe w kate-
gorii „C” w wysokości 10 x 250 
zł otrzymali zawodnicy nastę-
pujących klubów:

 Sochaczewski Klub Te-
nisa Stołowego: Daria Łucza-
kowska, Magdalena Sikorska, 
Natalia Gawrylczyk–Zielińska, 
Agata Pastor–Gołda, Aleksan-
dra Wojtczak, Irina Ciobanu.

 Rugby Club Orkan So-
chaczew: Jakub Budnik, Michał 
Kępa, Dawid Plichta, Mate-
usz Plichta, Krystian Mechec-
ki, Michał Gadomski, Jan Mro-
ziński, Przemysław Dobijański, 
Sebastian Misiak, Jakub Młyń-
czak, Bartłomiej Sadowski, Mi-
chał Szwarc, Marcin Krześniak, 
Bartłomiej Staniaszek, Antoni 
Gołębiowski, Wojciech Krze-
śniak, Artur Fursenko, Adam 
Szwarc, Adrian Pętlak.
Stypendium sportowe w kate-
gorii „D” w wysokości 10 x 100 

zł otrzymali zawodnicy nastę-
pujących klubów:

 Sochaczewskie Wodne 
Ochotnicze Pogotowie Ratun-
kowe: Anna Mrożewska.

 Rugby Club Orkan So-
chaczew: Kacper Sieczkowski, 
Bartosz Kryś, Alan Wasilew-
ski, Antosz Soroczyński, Wik-
tor Łagowski, Damian Pisarek, 
Damian Rogowski, Jakub Fa-
bisiak, Marcel Barcewicz, Seba-
stian Lewandowski, Adam Lip-
czyński, Igor Radzyński, Ignacy 
Krzemiński.

Najzdolniejsi sportowcy nagrodzeni stypendiami

Orkan zwycięża w sparingu
W sobotę 13 lutego drużyna seniorów Orkana Sochaczew zwyciężyła w 
pierwszym meczu towarzyskim, rozegranym w ramach przygotowań 
do rundy wiosennej w Płockiej Lidze Okręgowej. Na sztucznym boisku 
OSiR w Łowiczu ekipa z Warszawskiej pokonała zespół Promyk Nowa 
Sucha 6:2 (3:0). Trzy bramki dla Orkana zdobył nowy zawodnik w skła-
dzie, 19-letni Damian Pączek. Dwa razy do bramki rywali trafi ł Cezary 
Czarnecki. Szóstego gola zdobył Sebastian Wójcik. Runda rewanżowa 
w płockiej okręgówce rozpocznie się w ostatni weekend marca.

Złoty początek sezonu
W niedzielę 14 lutego w Puławach odbyła się pierwsza w tym roku edy-
cja zawodów Amatorskiej Ligi MMA. W rywalizacji seniorów do 84 kg 
wystartował reprezentant sochaczewskiego Dragon FC – Bartosz Dra-
gański. Walki eliminacyjne wygrał zdecydowaną większością punk-
tów, zaś w fi nale spotkał się z pięciokrotnym mistrzem kraju w zapa-
sach, reprezentantem Polski na mistrzostwa świata i Europy. Mimo 
znakomitego dorobku przeciwnika, który zapasy uprawia od 13 lat, 
Bartek pokonał go i stanął na najwyższym stopniu podium. W kolejny 
weekend czeka nas sochaczewska odsłona zawodów Amatorskiej Ligi 
MMA. W sobotę 27 lutego w hali MOSiR przy ul. Kusocińskiego od-
będzie się 10. edycja zawodów o Puchar Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

Julia w czołówce
W dniach 12-14 lutego Toruń gościł ponad 1000 najlepszych młodych 
polskich lekkoatletów rywalizujących w kategoriach wiekowych 
U-18 (junior młodszy) i U-20 (junior starszy). W tym gronie znala-
zła się reprezentantka KM „Aktywni” Sochaczew - Julia Skomiał. Dla 
młodej zawodniczki był to pierwszy start w imprezie tej rangi - Halo-
wych Mistrzostwach Polski. W biegu na 60 metrów Julia wywalczy-
ła 10. miejsce w kraju, w stawce 34 zawodniczek z kategorii wiekowej 
U-18. W fi nale B, z czasem 8.06 s, Julia zajęła drugą lokatę.

Konkurs na logo
W związku z przypadającym w tym roku 20-leciem działalności 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji zaprasza do udziału w kon-
kursie na logo obchodów jubileuszu. Regulamin konkursu jest 
dostępny na stronie www.mosir.sochaczew.pl. Zachęcamy do 
udziału zarówno dorosłych, jak i młodzież oraz dzieci. Konkurs 
potrwa do 10 marca. Zwycięskie logo zostanie wykorzystane do 
przygotowania materiałów promocyjnych związanych z obcho-
dami 20-lecia MOSiR.




